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Sněmy Kmene dospělých 
jsou jako všechna slavnostní zasedání

nejen v Junáku také příležitostí ke kontaktům 
s veřejností – proto je na snímku zachycen

v předsednictvu sněmu starosta
města Hostinné K. Klíma.
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8. sněm Kmene dospělých Junáka nebyl ani prvním a jistě ani posledním sněmem. Avšak 
posledním  číslem  v původní  podobě  je  toto  číslo  Kmenových  novin.  Plní  se  tím  jednak 
předpověď jejich zakladatele a prvního redaktora br. Jiřího Žáčka-Goge a znamená to ovšem 
také  důsledek  „období  šetření“,  kterému  se  jak  Junák  tak  jeho  nedílná  složka  –  Kmen 
dospělých – nemohli vyhnout.
Mnohá společenství, původně v reakci na nové prostředky komunikace, si osvojila internet a 
jeho „subsystém“ e-mail. Protože Junák i Kmen dospělých nezůstali pozadu – jistě také díky 
seminářům v digitálních technologiích – jsme schopni nyní přejít na „elektronickou“ podobu 
i s našimi Kmenovými novinami.
8. sněm rozhodl, že napříště zprávy o KD ve Skautském světě budou primárném médiem a 
podrobné vnitřní dění v KD bude prováděno elektronicky na našem webu. Redakce proto 
velmi prosí, aby i příspěvatelé maximálně používali e-mailovou komunikaci.
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KMENOVÉ ZPRÁVY
výběr zestručněných zpráv

Tato rubrika obsahuje pouze vybrané údaje: účastníky, program jednání, příp. další informace a 
usnesení. Plné znění zápisu vč. příloh je uloženo u krajských zpravodajů KD.

Ze  zápisu  z  32.  zasedání  Rady  Náčelnictva  KD  Junáka  ze  dne  9.  9.  2010  v Praze. 
Přítomní:  viz  uložený  zápis.  Program  jednání:   informace  z jednání  NJ   Konání 
konference  středoevropského  subregionu  ISGF  v r.  2012  v ČR   Pronájem  skaut. 
základny v Miletíně   Stav Kmenových novin a článků ve Skautském světě i webových 
stránek   Hodnocení  účasti  při  100  letech  SHP  v Krakově   Informace  ze  Svojsíkova 
oddílu    Příprava  sněmu KD v Hostinném   Plán HSKD na rok 2011   Legislativa  KD 
 Zahraniční aktivity   Příprava semináře Skautské osobnosti  Různé
Br. náčelník Köhler referoval o hlavních tématech jednání NJ: přípravě nové rady TDC, změn 
volebního řádu VSJ, problémech s tiskem skaut. časopisů, schválením nového fondu pro koupi 
pozemků, zvýšení odvodu člen. příspěvků, tzv. identitě Junáka a další.
Br. Adamec ve spol. s br. Pokorným ověřili, že konference středoevropského subregionu ISGF 
by se v roce 2012 mohla konat v SOÚ elektrotechnickém v Plzni. – Rada NKD přijala

Usnesení 2032/01: Rada NKD předběžně souhlasí s konáním konference SE subregionu 
  ISGF  v roce 2012 v Plzni v termínu srpen.

Úkol 2032/01: Zaslat zprávu presidentu SE subregionu ISGF br. Bossemu; informovat rovněž 
ses. Bělovskou.

Odpovídá: br. Adamec                           Termín: neprodleně

Br. Köhler uvedl, že skautská základna v Miletíně, i když bude pronajatá soukromému subjektu, 
bude v nájemní  smlouvě  mít  podmínku poskytnutí  mimo období  školních  prázdnin  na akce 
Junáka.
Br. Jech informoval o bezproblémovém provozu webových stránek a uvedl, že se elektronické 
vydání  KN-2/2010  setkalo  se  zájmem,  i  když  jsou  také  hlasy  ve  prospěch  zachování 
„papírových“ KN. Br. Janov vysvětlil situaci při tvorbě stránek KD ve Skautském světě a uvedl 
předpoklad, že by v budoucnu KN mohly jako příloha Skaut. světa vycházet zhruba 5 x ročně – 
jednání s TDC dále probíhá. Rada k tomu uložila

Úkol 2032/02: Připravit projekt samostatné „Přílohy Kmene dospělých“ ke Skautskému světu 
a dohodnout termín projednání tohoto projektu s TDC za účasti náčelníka KD.

Odpovídá: br. Janov                                 Termín: 5. 10. 2010

Br. Lajczyk a Matýsek ze setkání skautských sběratelů uvedli,  že na výstavě sběratelů měli 
jeden panel – zájem o informace byl různý podle atraktivnosti oficiálního programu. Pěkné byly i  
různé  části  zábavného  programu.  Nejzajímavější  byly  ovšem  přednášky  na  konferenci  a 
různorodé výstavy, týkající se historie HZP. 
Br. Kubát znovu připomněl výroční setkání SO.
Br. Stránský informoval, že rozeslal výzvu ke sněmu KD a odhadl, že delegátů by mohlo být 
zhruba 130. Jako hosty doporučuje vůdkyni SO, náčelníka a náčelní Junáka, hlav. kapitána VS, 
starostu Junáka, starostu města Hostinné. Připomněl také, že odznaky sněmu jsou připravené a 
sestaven je také program „doprovodných akcí!. Br. Köhler potvrdil, že technická příprava sněmu 
je bez problémů. Br. Matýsek informoval, že kandidátní komise má jen 2 návrhy na členy Rady 
NKD, což musí být  z velké části ihned napraveno, a proto Rada přijala
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Usnesení 2032/02:  Rada NKD navrhuje náčelnictvu KD, aby schválilo posunutí termínu 
   řádných návrhů kandidátů do NKD na 9. 9. 2010.

Usnesení 2032/03: Rada NKD odvolává br. Marka Matýska z funkce předsedy kandidátní 
  komise, protože kandiduje na místonáčelníka KD, a jmenuje br. Čestmíra 
  Janatu novým předsedou kandidátní komise.

Br.  Jech  k předsněmové  diskusi  upozornil,  že  je  relativně  slabá –  dosavadní  náměty  jsou: 
rušení  předpisů  KD,  další  vydávání  Kmenových  novin,  krojová  kázeň,  OČK  a  kvalifikace 
instruktorů (viz příloha min. zápisu z jednání Rady KD), název, logo a znak Junáka (viz též 
příloha min. zápisu z jednání Rady KD) a též Příloha 2032/01 tohoto zápisu.
Br. Köhler informoval o seznamu akcí, které jsou podkladem k plánování nákladů v r. 2011: LŠ 
KD v Miletíně  a  na táboře  v Pařezské Lhotě,  kurs  pro  vedoucí  klubů KD „VOSA“  v  Praze, 
seminář „Skautské osobnosti současnosti“ v Praze, 2x konání NKD, 1x seminář ke 100. výročí 
českého skautingu.
Br.  Köhler k úpravě předpisů KD informoval  o  faktickém stavu,  na jehož základě říjnovému 
jednání náčelnictva KD předloží návrh úprav legislativy KD.
Br.  Adamec  uvedl,  že  v roce  2010  bylo  setkání  úspěšné  –  podrobný  referát  podá  ses. 
místonáčelní na příštím jednání NKD; jeho účast  na evropské konferenci  na Kypru  trvá dle 
předchozího usnesení.
K možnosti nechat vyrobit mikinu za 350,- Kč s logem Rada NKD vyzývá k presentaci návrhů 
na logo pro tuto mikinu, jež by se presentovaly na jednání NKD v říjnu v Hostinném.
Br. Jech informoval, že s využitím několika příspěvků sestavil sborníček vzpomínek k 1. výročí 
úmrtí br. Jiřího Žáčka a vyvěsil jej na webu KD pro všechny zájemce
Br. Moravec s nelibostí informoval, že v kauze Štiřín rozhodl Ústavní soud, že dnešní Junák 
není nástupnickou organizací původního Junáka a Štiřín tedy nemůže získat.
Br. Adamec informoval, že do zpravodaje SE subregionu ISGF zaslal článek o Národním OS 
Jamboree v Miletíně.

Ze zápisu z 33. zasedání Náčelnictva KD Junáka ve dnech 8. - 10. října 2010 v Hostinném. 
Přítomní:  viz uložený zápis.  Program jednání:   Představení nových členů NKD  Zprávy 
KZ  Beseda  Informace z jednání NJ  Příprava Kmenového sněmu  Zprávy členů Rady 
NKD   Údaje  z registrace  KD   Informace  z  ROJ   Kmenové  noviny,  Skautský  svět  a 
webové stránky KD  Kalendář akcí  Různé
První den jednání po zprávě br. Janova o tom, že KD vykazuje největší procento těch, kteří 
odmítli  časopis Junáka. Kmenové noviny - letos budou 2 tištěná čísla. Problémem je otázka 
financí (letos nastal pokles z 50 000 na 30 000 Kč). Na příští rok pravděpodobně bude další 
snížení financí – znamenalo by to snížení počtu stránek pro udržení 4 čísel za rok. Upozornil na 
to, že čísla se dostanou obvykle pouze k vůdci klubu, málokdy se dostane ke členům. Uvedl 
možnosti do budoucna: 1) v rámci Skautského světa vlastní příloha, KN v papírové formě by 
zanikly, 2) druhá možnost ponechat je v elektronické podobě na stránkách kmene; osobní věci 
by byly v elektronické formě, činnost zajímavá pro ostatní členy Junáka ve Skautském světě. 
K bodu proběhla diskuse, na jejímž základě přijalo NKD

Usnesení 2033/01: NKD se usneslo pokračovat v práci na nové formě časopisu KD.
Schváleno: jednomyslně

V závěru dne br. Sása uvedl, že je nutné předávat písemně náčelnictvu (zápisy z porad atd.), 
omlazovat kmen i zpravodaje, zhodnotil  situačních zpráv přítomných KZ a dále informoval o 
způsobu blahopřání k narozeninám; zdůraznil, že je nutné upozorňovat na úmrtí. NKD by mělo 
vyvinout snahu o lepší přístup KZ k datům členů KD v gesci zpravodajů KD.
Druhý den jednání NKD pro nemoc omluvený tajemník poslal zprávu o předsněmovní diskusi, 
která  zahrnuje:  rušení  předpisů  KD  (usnesení  z Brna),  další vydávání  Kmenových  novin 
(stanovisko  z  Klubu  OS Přemysla  Oráče  v  Ústí  n.L.),  krojová  kázeň  (usnesení  ze  sněmu 
ORJ112), OČK a kvalifikace instruktorů (příloha od br. Zbyňka Jirouška – Jerryho u 31. zápisu 
z jednání Rady KD),  název, logo a znak Junáka (příloha u 31. zápisu z jednání Rady KD) a 
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k ponechání skautského znaku v současné podobě (příloha 32. zápisu ze zářijového jednání 
Rady  KD  od  klubu  KD  v  Příbrami).  Uvedl  také,  že  provoz  samostatného  webu  KD  je 
stabilizovaný, vyvěšování probíhá prakticky výhradně prostřednictvím tajemníka NKD; paralelní 
webové stránky na Křižovatce Junáka (v sekci  http://krizovatka.skaut.cz/cilove-skupiny/kmen-
dospelych/) jsou udržovány jako „odkazy“ ve stručné podobě a vedou zájemce na samostatné 
webové stránky Kmene dospělých. 
Br.  Köhler  uvedl  přehled témat jednání  NJ,  zvl.  pak upozornění,  že v r.  2011 se uskuteční 
rekonstrukce  budovy  na  Senovážném nám.  v Praze  a  též,  že  budou  omezeny  dotace  pro 
neorganizovanou mládež a rok dobrovolnictví, pro rok 2011 jsou omezeny zahraniční akce org.  
Jednotek Junáka. Pracovníci s dětmi v Junáku nejsou považování za dobrovolníka dle zákona. 
Je nutné snížení nákladů na příští rok (cestovné, telefony, ubytování…). Bude členská karta 
místo členského průkazu, což umožní evidenci na akcích. Fungují slevové karty do JUNu.
Kandidátní komise uvedla, že dochází ke změně jejího předsedy. V řádném termínu došly jen 2 
kandidáti na místonáčelníka. Termín byl prodloužen do 10. 9. Náčelnictvo pro tento termín 
schválilo výjimku z volebního řádu. Kandidátky po tomto termínu jsou považovány za pilné.

Usnesení 2033/02: Náčelnictvo kmene dospělých rozhodlo prodloužit termín podání 
                                 návrhů na  členy náčelnictva pro příští období do 10. 9. 2010 jako 
                                 výjimku z volebního řádu.                                           Schváleno: 17 - 0 - 0

Návrh NKD na členy komisí sněmu:
Volební komise: 
Předseda: br. Magda (Horňák), členové: Oňo, Kim (Starec, Lehký).            Schváleno: 16 – 0 - 0
Návrhová komise: 
Br. Mirek, Želva, Kobra, Kamzík (Hlaváč, Marešová, Skácel, Jech).            Schváleno: 16 – 0 - 0
Mandátová komise: br. Carda, Norek, Sidžo (Chládek, Frič, Lajczyk).        Schváleno:15 – 0 - 1

Úkol 2033/01: Pozvat ses. Hanu Bouzkovou, vůdkyni SO, jako hosta sněmu.
Zajistí: br. Köhler                                                                                          Termín: neprodleně

Návrh programu sněmu přednesl br. Mika. Upozornil také na to, že dokument k předsněmovní 
diskusi  podle  následujícího  úkolu  bude  na  webových  stránkách  KD  Junáka 
(www.skaut.cz/kmendospelych v sekci „Ke stažení“).

Úkol 2033/02: zajistit vytištění a vyvěšení stručného dokumentu k předsněmovní diskusi.
Zajistí: br. Stránský a Jech                                                                           Termín: neprodleně

Usnesení 2033/03: NKD schvaluje návrh programu sněmu dle Přílohy 2033-01 tohoto 
                                 zápisu.                                                                        Schváleno: 17 - 0 - 0

Br. Köhler uvedl dokument „Spisový pořádek“ jako součást předpisů KD, který je Přílohou 2033-
02 tohoto zápisu.

Usnesení 2033/04: NKD schválilo předpis KD číslo 1/2010 “Spisový pořádek”.
Schváleno: 17 - 0 - 0

Usnesení 2033/05: NKD schválilo předpis KD číslo 2/2010 “Krojový předpis” - viz Příloha 
                                 2033-03 tohoto zápisu.                                               Schváleno: 16 - 1 - 0

K problematice legislativy NKD přijalo

Usnesení 2033/06: NKD vzalo na vědomí dokument o stavu legislativy KD – viz Příloha 
                                 2033-04 tohoto zápisu.                                               Schváleno: 17 - 0 - 0

Informace členů RNDK obsahovaly upozornění:
Ses. Kaprálkové: charita – není žádná zpětná vazba z klubů, okresů.
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Br. Adamce: uvedl, že informoval středoevropský výbor ISGF - 2012 o organizování setkání 
středoevropského regionu (Plzeň, srpen)

Br. Lajczyka: LŠ KD se nekonala z důvodu Jamboree, 12. listopadu v 17:00 na Žižkově v Praze 
bude seminář „Skautské osobnosti současnosti“ (br. Karel Richter) - večer bude 
promítání,  13.  listopadu  dopoledne  bude  výprava  po  Praze  (br.  Nashville), 
odpoledne  v  17:00  promluví  br.  Čvančara,  večer  bude opět  promítání,  na  14. 
listopadu dopoledne program není určen.

LŠ KD 2011: 26.5 – 29.5 bude 1. část v Miletíně, 24.6 – 3.7 bude 2. část v Pařezské Lhotě.
V závěrečný den jednání ses. místonáčelní zrekapitulován kalendář akcí a poté br. náčelník 
provedl zhodnocení celého jednání NKD. K tomuto zápisu byla rovněž připojena pozvánka na 
volební sněm KD .

Ze zápisu z 8. sněmu Kmene dospělých -  22. – 24. října 2010 – 
Hostinné. Presenční listina - pouze u prvopisu zápisu v archivu KD. 
Program jednání:   Schválení  programu   Volba komisí  sněmu 
 Schválení  jednacího  a  volebního  řádu  sněmu   Zprávy 
kandidátní komise  Předsněmovní diskuse  Jednání v koutech 
 Vyznamenání  a  blahopřání   Zprávy  z koutů   Programové 
prohlášení   Volba  Rady  NKD   Skautská  mše  a  koncert 
chrámového  sboru   Zpráva  návrhové  komise   Absolutorium 
 Slovo  duchovního  rádce   Slib  nové  Rady  NKD   Usnesení 
sněmu  Závěrečné slovo seniora sněmu

Z diskuse 1. dne na sněmu (řízením byl pověřen br. Wolf):: 
a)  br.  Köhler  –  připomínka  k předsněmovní  diskusi  –  vystavování  informací  o  akcích  KD. 

Informovat br. Jecha o akcích. Připomínka k adresám činovníků KD – informovat br. Jecha o 
adresách a jejich změnách

b)  Br. Wolf – adresář činovníků v rozsahu KZ + ZKZ a náčelnictva existuje, je možné vystavit.
c)  Br. Berka - materiály z náčelnictva – kroj dospělých, součásti. Köhler informoval o změnách, 

společenském kroji  (nedá se  koupit).  Br.  Švéda – připomínka k šití  krojů  – nejednotnost 
v barvě.  Br.  Wolf  –  požádal  br.  Kolečkáře,  aby předvedl  své  modré sako (br.  Kalenda -  
vodácké sako v Junu).

Zahájení (2. dne) sněmu
proběhlo skautskou hymnou v 8:30.  Br.  Köhler přivítal  hosty:  starostu města Hostinného K.  
Klímu, náčelníka chlap. kmene br. Z. Prančla, vůdkyni SO ses. H. Bouzkovou, nositele zlaté  
Syringy br. M. Moravce a br. M. Gureckého a br. J. Chládka.
Zapálení svíčky za sestry a bratry, kteří nás opustili.
Pan starosta Klíma přivítal účastníky sněmu a přednesl krátké zamyšlení o významu skautingu 
v Hostinném.
Br. Prančl – poděkoval za prošlápnutí cesty pro mladé.
Br. Moravec – promluvil k historii vzniku československého oldskautingu (viz další text).
Ses. Bouzková – přednesla pozdrav SO a přání dobré práce kmene.
KD zdraví sněm vodních skautů. KD děkuje skautům střediska Dobráček.
Pozdrav sestry L. Bělovské, přečetla ses. Kaprálková.
Vyznamenání 

Syrinx
Zlatý stupeň udělili br. náčelník a ses. náčelní bratrovi V. Kopřivovi.
Stříbrný stupeň udělili br. náčelník a ses. náčelní bratrovi M. Matýskovi.
Bronzový stupeň udělili br. náčelník a ses. náčelní bratrovi K. Fischerovi.

Lilie přátelství 
Udělena p. starostovi Klímovi.

Skautský dík
Udělen  ses.  Kaprálkové,  br.  Chládkovi,  Stránskému,  Kazdovi,  Janovovi,  Richterovi,  

Klikošovi, Pokornému a Skácelovi.
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Zprávy členů náčelnictva:
Přednesl  ji  za  celé  náčelnictvo  náčelník  Vladimír  Köhler  -  zpráva  byla  přijata  bez 

připomínek (je vyvěšena na www.skaut.cz/kmendospelych ).
Zprávy z koutů

• Členství  v mezinárodních organizacích – ano podporujeme členství,  problém je ve 
financování, nutnost hledat sponzory.

• Efektivita organizačního uspořádání – otázka okresních rad Junáka, je třeba zachovat 
tam, kde je větší počet středisek. Při menším počtu středisek je styk s krajem lepší.

• Podpora nového programu – ano, ale dbát na skautskou činnost, posilovat skautského 
ducha.

• Vhodnost či nevhodnost modernizace Junáka – nutno vysvětlit, co je povařováno za 
modernizaci  junáka,  bude  podporována  elektronizace  činnosti  (zavádění  techniky  a 
modernizace výchovných metod). Tlak ze shora k činnostem na táborech. Pokrok nelze 
zastavit.  Mnoho  odrostlých  skautů  pokračuje  v činnosti,  ale  nejsou  organizováni. 
Sdružení přátel Junáka – v dnešní době nemá správnou motivaci pro součinnost.

• Apolitičnost Junáka – vysvětleno.
• Název naší  organizace -  Zabývat  se změnou názvu je malicherný problém, pro KD 

nejpřijatelnější  původní  název,  dopad  na  administrativu  a  náklady  při  změně  názvu. 
Neztotožňujeme se s názorem, že nám změna pomůže u veřejnosti.

• Kroj – doporučujeme, aby opět bylo přijato rozhodnutí o kompletním jednotném kroji. 
• Logo x znak – článek 3. stanov je jasně definován znak. Logo není hezké ani výstižné a 

navrhujeme jeho stažení z používání. Externě i interně používat pouze znak. Dle názoru 
je  veřejnost je zmatena, které organizaci patří.

Dokončení diskuse na sněmu (řízením byl opět pověřen br. Wolf):
d)  Br. Janov + br. J. Polák předali symbol vůdce LŠ hrot obsidiánového šípu náčelníkovi 

KD, který ho předal vůdci LŠ ORSOS.
e)  Br. Janov – kmenový tisk, ekonomické a organizační problémy. Jeden výtisk na klub je 

nedostatečný,  nedostane  se  ke  všem  členům.  „Kmenové  noviny“  jako  příloha 
Skautského světa možná od příštího kalendářního roku, + internetové vydání interních 
věcí.

f)   Br.  Stránský  –  organizační  připomínka,  13:00  vycházka  po  Hostinném  a  okolí  –  3 
skupiny: 2x město, 1x část mravenčí stezky. (1 – 1,5 hodiny)

g)  Br. Wolf – reakce na diskusi v koutech, zahraniční styk a sponzoring – doporučuje se 
hledání  sponzoringu.  Návrh  zavázat  náčelnictvo  k hledání  sponzoringu  na  nejvyšší 
úrovni.

h)  Br. Köhler – propagace na seminář v listopadu, náklady – přislíbena dotace, spaní na 
skautské základně – jídlo bude zajištěno při větším množství účastníků. 

i)   Br. Janov – charitativní programy ke 100 letům skautingu: Drákulovina.
j)   Ses. Bouzková – televizní program 31. 10. v 17:00 ČT 2 Cesty víry – Zlatá sekera.
k)  Br. Kopřiva – mezinárodní aktivity.
l)   Br. Klikoš – starosta města předal všem účastníkům DVD o kraji.
m) Br. Wolf – připomínka: co je to vlastně kroj, krojová ústroj.
n)  Br. Wolf – název a znak: je situace napjatá?, pokud ano, připravit prezentaci ke genezi  

názvu. 
o)  Br. Prančl: situace není napjatá, musíme být čitelní pro veřejnost.
p)  Chládek – odpoledne budou volby, nutno předložit průkaz delegáta. 
q)  Br. Prančl – šípy jsou na ústředí, na KD se zapomnělo.
r)   Br. Wolf – skautské památníky – podpora této akci br. Vápenky.
s)  Br.  Chaloupka  –  postižení  povodněmi,  poděkování  za  fyzickou  i  materiální  pomoc 
skautům.

Poznámka: označení bodů oproti zápisu ze sněmu pozměněno.
Programové prohlášení 
      Br.  Sekanina  –  návrh  změn  organizace  ústředních  orgánů,  zlepšit  organizaci  výchovy 
mládeže, zlepšení organizace vzdělávání dospělých. Pomoc vrátit SO vážnost, kterou měl do 
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roku 1996. Pro přijetí pilného návrhu:  51;  proti:  0;  zdrželo se:  19 -  návrh byl přijat. Společné 
programové prohlášení přednesl br. Stránský. (viz další text)
Zpráva mandátní komise:
Kontrolou  prezenční  listiny  mandátní  komise  zjistila,  že  ze  81  registrovaných  delegátů  je 
přítomno 70 delegátů, takže 8. sněm kmene dospělých je usnášeníschopný.
Volba náčelnictva kmene OS
Tajné volby proběhly Rady náčelnictva kmene dospělých za řízení předsedy volební komise br.  
Starce. Volební výsledky:

     
Zpráva volební komise: delegáti 8. kmenového sněmu dospělých zvolili tajnou volbou

                                                     náčelnictvo kmene dospělých:

                                      náčelník kmene dospělých                   bratr Stránský
          místonáčelní kmene dospělých             sestra Kaprálková
              místonáčelník kmene dospělých         bratr Matýsek
                                     výchovný zpravodaj kmene dospělých     bratr Pokorný
                                      zahraniční zpravodaj kmene dospělých    bratr Adamec
                                      tiskový zpravodaj dospělých                  bratr Janov

Protože ve vyhlášené lhůtě do 18:30 hod nedošel volební komisi  žádný protest k provedení 
volby a jejím výsledkům, prohlásil předseda volební komise volbu náčelnictva kmene dospělých 
v duchu volebního řádu 8. sněmu kmene za platnou.
Za onemocnělého předsedu  návrhové  komise  br.  Jecha  přednesl  bratr  Hlaváč  hlavní  body 
návrhu „Usnesení 8. kmenového sněmu KD“. Připomínky k návrhům byly zapracovány přímo při 
přednášení zprávy. Body usnesení 1 – 10 byly schváleny.
Absolutorium 
Senior sněmu bratr Miroslav Moravec proslovil krátkou řeč s mottem: „Král je mrtev – ať žije 
král!“ a navrhl delegátům, aby odstupujícímu NKD udělili absolutorium, které bylo většinou hlasů 
přijato.
Slovo duchovního rádce. 
Poslední, 3. den sněmu, br. František Radkovský, římskokatolický biskup plzeňský, přednesl 
vzpomínku na zemřelé. 
Slib nového NKD
Do rukou seniora sněmu členové nastupujícího náčelnictva složili  slib činovníků KD. Svědky 
slibu byli všichni přítomní delegáti sněmu.
Za důvěru poděkoval nově zvolený náčelník KD Vladimír Stránský. 
Schválení usnesení
Po přečtení upraveného usnesení br. Hlaváčem podle připomínek a doporučení delegáti 
většinou hlasů usnesení 8. sněmu Kmene dospělých schválili. 
Závěrečné slovo 
senior  sněmu  bratr  Miroslav  Moravec dne 24.  října  2010  v 8:30  hod  poděkováním 
odstupujícímu NKD, přáním úspěšné činnosti novému NKD a přáním šťastné cesty domů sněm 
uzavřel. V 8:53 přítomní zazpívali na ukončení českou státní hymnu.

Z materiálů sněmu:
Historie oldskautingu

Milé sestry, bratři,
čas  tak  neúprosně  spěchá  a  my  se  opět  po  třech  letech  scházíme,  abychom  na  našem 
oldskautském sněmu zvolili náš vrcholný orgán - radu náčelnictva Kmene dospělých. Scházíme 
se ve dnech, kdy oslavíme i náš státní svátek 28. říjen, který je s naším oldskautským hnutím 
úzce spjat. Zde mi ovšem dovolte, abych opravil mýtus, že vznik našeho oldskautského hnutí  
v České republice  spadá právě do těchto  pohnutých i  slavných dnů osvobození  naší  vlasti 
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z habsburského jha a vzniku samostatného československého státu. Pravda je taková, že 28. 
října 1918 na výzvu bratra náčelníka A. B. Svojsíka přišly pražské oddíly ke Staroměstské
radnici  v plném počtu a s vlajkami, ale pak se oddíl  těch starších, kteří si  říkali  'Czech Old  
Boys'', odebral k reprezentačnímu domu, kde se dali plně k službám Národnímu výboru.
Je historicky doloženo, že zde pracovali téměř týden nejen při doručování úřední pošty po celé 
Praze, ale ti starší spolupůsobili při odzbrojování v Praze detašovaných vojáků vojsk národů
poraženého mocnářství Rakouska-Uherska. A hned po skončení těchto povinností k novému 
státu se vrátili k prácí ve prospěch skautingu - někteří studovali ve vůdcovském kurzu, aby po 
jeho absolvování a složení příslušných zkoušek se ujali vedení skautských oddílů, kterých v té 
době stále přibývalo. Ano, ta „stará garda“ se i nadále scházela, ale až později při schůzkách s  
br. místonáčelníkem Janem Novákem, s br. Nesvadbou a dalšími vznikla myšlenka vzniku Old 
Scouts.  Po  večerech  pracovali  na  řádu  pro  tuto  novou  součást  Junáka.  Když  potom jeho 
výsledný návrh předložili Náčelnictvu, dočkali se i 29. ledna 1921, kdy byI Náčelnictvem svazu 
skautů a skautek RČS tento řád Oldskautů schválen! Potom už přišel 10. únor 1921, kdy byl  
odbor Old Scouts ustaven i ustanoven jeho vůdce - tehdy ovšem ve funkci župního zpravodaje 
–  místonáčelník  Svazu  skautů  a  skautek  RČS  br.  Jan  Novák,  jeho  zástupcem  br.  Josef  
Nesvadba, jednatelem br. Ladislav Karel a zapisovatelem br. Antonín Ledvina. Hned v prvním 
roce existence vzniklo prvních 11 klubů a už v květnu téhož roku se začíná jednat o ustavení
klubů Oldskautek! Taková je historicky doložená skutečnost, a proto 11. února 2011 oslavíme 
90.  výročí  založení  oldskautského  hnutí  v  naší  republice!  Všechny  tyto  skutečnosti  velmi 
podrobně zpracoval a doklady dožil br. Havel Šmíd z Rokycan. Díky, Šerife! Tyto skutečnosti  
ovšem nijak neumenšují  práci  a  nasazení  českých skautů  při  vzniku našeho samostatného 
státu jak jsem už jinde popsal.
Nakonec mí  dovolte  malý  námět  k  vašemu zamyšlení:  stále  se  zvyšující  technizace všech 
lidských činností odtahuje lidstvo od přirozených činností i od přírody a bere čas i cit stejně  
rodičům jako  dětem  tak,  že  z lidských  bytostí  se  stávají  roboti  s  vyvinutým  rozumem,  ale 
zakrnělým citem. Povinností naší generace je nenásilně vracet lidstvo do mezí, kam patří. Proto 
vám, sestry a bratři přeji, abyste s vědomím, že náš oldskautský kmen i přes svých devadesát 
let života je stále životaschopným členem naší skautské rodiny, rozhodovali dnes při sněmovém 
jednání s citem i rozumem! 

Miroslav Moravec

Snímek z diskuse v koutech.

8



Kmenové noviny OS

Z 1. zápisu z jednání NKD po 8. sněmu KD, konané dne 23. října 2010 v Hostinném. 
Přítomní: viz uložený zápis. Program jednání:  Jmenování dalších zpravodajů.
1.  Rada NKD jednomyslně jmenovala tyto zpravodaje:

- duch. rádce br. Radkovského, s hlasem poradním
- organizačního br. Klikoše, s hlasem rozhodujícím
- zpravodaje pro spol. s rovery br. Fišeru, s hlasem rozhodujícím
- zpravodaje - hospodáře br. Köhlera, s hlasem rozhodujícím

2. NKD bylo seznámeno s plánovanými termíny RNKD a NKD. 

Z 2. zápisu z jednání Rady NKD po 8. sněmu KD, konané dne 2. prosince 2010 v Praze. 
Přítomní:  viz  uložený  zápis.  Program jednání:   Jmenování  tajemníka   Kontrola  úkolů 
 Zhodnocení  8.  sněmu KD   Informace z NJ   Plán  činnosti  na  r.  2011   Lesní  škola 
ORGOS 2011  Zahraniční spolupráce  Kmenové noviny a Skautský svět  Informace ze 
Svojsíkova oddílu  Finanční plán 2011  Stav webových stránek  Adresář KD  Různé
Na návrh br. náčelníka Stránského byl tajemníkem NKD znovu jmenován br. Vladislav Jech (s 
hlasem poradním). Kontrola úkolů ukázala, že staré NKD odevzdalo svým nástupcům „čistý 
účet“.  Kladné hodnocení a poděkování k 8. sněmu KD přicházejí osobně i  písemně, reakce 
sněmu na předsněmovou diskusi k Valnému sněmu Junáka odevzdá Rada NKD Náčelnictvu 
Junáka. Z informací o 55. jednání NJ (podaných ses. místonáčelní a br. náčelníkem) má velkou 
závažnost: od ledna 2011 bude na Ústředí Junáka nový vedoucí kanceláře; br. Bořek Slunéčko 
skončí  činnost  pro  Junáka;  posuzuje  se  návrh  nové  čekatelské  zkoušky  (viz 
www.skaut.cz/kmendospelych);  do vyhlášeného výběr.  Řízení na ved. redaktora Skautského 
světa se s velkou pravděpodobností přihlásí tiskový zpravodaj NKD br. Slavomil Janov; prvním 
čtením prošel návrh na skautskou dámskou halenku; rozpočet Junáka na r. 2011 se zhruba o 
10 % snižuje; z registračního příspěvku člena Junáka se v roce 2011 bude převádět 10,-Kč pro 
účely  Fondu  opravy  nemovitostí.  Plán  činnosti  KD,  zajišťovaný  HSKD,  bude  koordinován 
s termíny  jednání  Rady  i  celého  NKD  resp.  Kmenové  porady  a  bude  postupně  uváděn 
v kalendáři na našich webových stránkách. 
Lesní škola ORSOS bude v roce 2011 věnována především rodinnému skautingu – výzva je již 
na webu pověšena – Rada NKD k tomu přijala

Usnesení 3002/01:  Rada NKD schvaluje projekt  LŠ ORSOS „Rodinný skauting“  a jejího 
                                  vůdce br. Vladimíra Stránského.               Schváleno: 9 - 0 - 1

 

Br. Adamec informoval o své učasti na evropské konferenci ISGF (viz též další text).
Br.  Jech uvedl,  že  tvorba  poslední  „tradiční“  KN 3-4  2010 (bez příloh)  je  v běhu,  cílem je 
dokončit  dvojčíslo  do  10.  prosince  a  ihned  zadat  tisk  vč.  vyfakturování  do  29.12.2010.  Z 
pohledu Skautského světu  (SS)  br.  Janov  potvrzuje,  že  návaznost  na  KNOV bude  řešena 
průběžně.  Informoval  jednak o  reportáži  z 8.  sněmu KD i  o  příspěvcích  v dalším čísle  SS; 
vysvětlil, jak se vyvíjí jednání o podílu informací a příspěvků KD (co do rozsahu a formy) ve SS 
v roce 2011.
Br. Miroslav Kubát z informací SO seznámil Radu NKD se zajímavým faktem, že v ČR existuje 
již celkem 11 skaut. organizací. Uvedl dále, že br. K. Lešanovský vydal elektronicky publikaci  
„Skauting a skauti komunisté“. Připomněl též, že výroční schůze SO byla příznivě ovlivněna 8. 
sněmem KD a jeho presentovanými výsledky. 
Br. Köhler informoval o předpokládané mírně negativní fin. bilanci roku 2010. Uvedl dále plán 
roku 2011, který je ve srovnatelném rozsahu redukován. V této souvislosti Rada NKD přijala

Usnesení  3002/02:  Rada NKD schvaluje  v souladu se  statutem HSKD jako statutárního 
                                  zástupce br. Vladimíra Stránského a další kontaktní osobu hospodáře 
                                  br. Vladimíra Köhlera.                            Schváleno: 9 - 0 - 0 

Br. Jech informoval RNKD, že na webu KD visí již celý archiv Kmenových novin. Návštěvnost je  
dobrá. Br. Jech dále informoval RNKD, že na web KD pověsil opravený tzv. veřejný seznam 
KD, tj. bez adres a pouze v nezbytném rozsahu (zahrnuje dále jen telefony a e-maily) – jeho 
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aktualizace  bude  i  nadále  probíhat  podle  hlášených  změn.  Závěrem  v bodě  Různé  bylo 
sděleno:
Jsou k dispozici „pf 2011“ v tištěné (TDC) i elektronické (web Junáka) podobě. Po provedení 
náležitostí  ohledně  HSKD  tajemník  upraví  informaci  na  webu.  Pro  úplnost  si  Rada  NKD 
připomněla,  že  senior  sboru  nositelů  zlaté  Syrinx  má v NKD hlas  rozhodující.  Br.  náčelník 
upozornil, že registrace v Junáku musí proběhnout do 31.1.2011. Ses. Kaprálková připomněla 
vhodnost  umístit  při  VSJ  informační  panely  KD.  Br.  Köhler  doporučuje  KZ  vysvětlit 
registrovaným členům KD vhodnost  i  účelnost  zaplatit  si  Skautský  svět;  Rada NKD k tomu 
přijala

Úkol 3002/01: Rada NKD ukládá KZ vysvětlit všem členům KD důležitost zaplatit v rámci
                        registračního poplatku odběr Skautského světa.   
Zajistí: krajští zpravodajové                                 Termín: 31. 12. 2010

Br. Janov informoval o semináři Ligy lesní moudrosti k výročí E. T. Setona – k tomuto výročí 
složil písničku i hudbu „Lilie z prérie“. V této souvislosti připomněl publikaci „SETON v Praze“ od 
  Františka Kožíška, jemuž při této příležitosti byla předána ses. místonáčelní bronzová Syrinx);  
br. Janov informoval  též o X. Mistrovství  světa ve vyjímání  ježka. Ses. Kaprálková přečetla 
adventní výzvu, kterou rozešle všem KZ. K ohlášeným „pf 2011“ a upozornila, že přijímá údaje 
pro odeslání „pf 2011“ v papírové podobě prostřednictvím kanceláře ÚJ od těch, kteří nevyužijí 
e-mailovou poštu a elektronické „pf“.

Vladimír Stránský – Sása v.r.,     
náčelník Kmene dospělých Junáka

Na Kypru se ve dnech 3. – 7. listopadu 2010 konala 
v přímořském  letovisku  AGIA  NAPA konference 
evropské části ISGF; konference se zúčastnil za KD 
Junáka br. Jan Adamec – Tarzan.
Po vyslechnutí zpráv a schválení činnosti starého 
výboru byl zvolen nový evropský výbor ISGF pro 
funkční období 2010-2013 ve složení:

prezident:  Olav Balle, Norsko
viceprezident: Hans Slanec, Rakousko
pokladník:  Photis Mammides, Kypr
sekretářka:  Kathrin Diver, Velká Británie

Kromě plenárních zasedání pra-covala 
konference také ve workshopech.
Oficiálně  Skautskou  Kyperskou  or-
ganizaci  založili  v  roce  1913  N.  K. 
Lanitis a N. Nikolaides.
Dnes má necelých 4,5 
tisíce členů. Oldskauts-
kým hostitelům z toho- 
to Afrodi tina ostrova 
lásky se dobře organi- 
zace konference vyda- 

Ze skautského 
světa
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řila   jak   po  stránce programu tak doprovodných akcí.   Celá   zpráva   br.  Adamce  je na 
www.skaut.cz/  kmendos  pelych   v sekci "Ke stažení" v části "Aktuality".
2

ZZ   KLUBŮKLUBŮ
Z Prahy – Libně…

Vůdce  Josef  Sladký -  Pepia  touto  foto-
grafií připomíná 1. OS „Přátelé Vatry“ i 
dalším sestrám a bratrům, kdo znali bratry 
Jaroslava a Zdeňka Šálkovy – „Bráchy“, 
jak  je  v  červnu  r.  1945  přijímali  do 
střediska.
OS si rádi také listují v kreslených a psa-
ných  kronikách,  které  jsou  malými 
výtvarnými  díly  obou  bratrů  (Jaroslav 
Šálek podlehl zákeřné nemoci dne 23. 1. 
2010).  Jistě  budou  jednou  patřit  do 
historického pokladu Junáka…

Příbramský rodák 
Pater Jan Baptista Bárta 

K význačným  rodákům  patřil  skaut  – 
kněz a po úmoru 1948 politický vězeň br. 
Josef Bárta – františkán Pater Jan Baptista 
Bárta.  Narosil  se  v Příbrami  18.  března 
1924.  Vystudoval  reálné  gymnázium 
v Příbrami,  vstoupil  do  františkánského 
řádu  u  Panny  Marie  Sněžné  v Praze  a 
studoval  teologii.  Koncem  30.  let  20 
století byl velice aktivním členem Junáka 
v Příbrami.  Byl  kronikářem  40.  oddílu 
RS.  Na  schůzce  18.  září  1936,  vedené 
divizním zpravodajem br. Dr. J. V. Mar-

tinovským, byl jmenován vedoucím míst-
ních roverů a v zápise ze dne 22. dubna 
1937  se  bratr  Bárta  zmiňuje  o  založení 
slavného  „Clanu  Hiawatha“,  jehož  staří 
členové  se  scházejí  dodnes.  Někteří 
z nich, jako ses. Škvárová –  Owini a br. 
Podlaha  –  Míša,  jsou  členy  naší  Pod-
brdské družiny SO. 

Silueta královského města Kadaně.

Po válce odešel bratr Bárta do starobylého 
františkánského  kláštera  v Kadani,  kde 
aktivně pracoval jako kněz ve skautském 
duchu  s mládeží.  Zde  jsem  se  s ním 
poprvé  sešel.  Na místním gymnáziu  nás 
v létech  1947  –  1948  učil  náboženství. 
Jeho  přednášky  byly  moderní  a  natolik 
poutavé,  že  je  navštěvovali  i  ateističtí 
spolužáci  a  aktivně  zasahovali  do  zají-
mavých  debat.  Na  Jawě  250  objížděl 
opuštěné  farnosti  po  celém  okrese  až 
k hranicím.  Jezdil  velmi  razantně,  takže 
málokdo  poznal,  že  jezdec  v kožených 
kalhotách a bundě je františkán. Jediným 
poznávacím znamením byla  hnědá  fran-
tiškánská  kápě,  kterou  měl  na  kožené 
bundě.  S otcem jsme  rádi  využívali  po-
zvání františkánů a občas jsme se účast-
nili filosofických debat v klášteře.
Počátkem  roku  1950  komunisté  zlikvi-
dovali církevní řády a Pater Jan Baptista 
byl internován na různých místech a na-
konec odsouzen v procesech s „nepřáteli 
republiky“.  Během 16 let  prošel  většinu 
komunistických  vězení  a  lágrů,  včetně 
uranových, kde se i přes velké nebezpečí 
intenzívně věnoval náboženské pastorační 
činnosti, a proto byl převážen z místa na 
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místo.  Po  propuštění  z vězení  nastoupil 
do  příbramských  uranových  dolů  jako 
pumpař. 

Pro ilustraci: strojovna na šachtě v Příbrami.

S tím souvisí naše druhé setkání. Nevím, 
jak zjistil,  že bydlím v Příbrami,  ale po-
litičtí  vězni  měli  vždy  dobré  informace. 
Někdy  na  jaře  roku  1968  u  nás  někdo 
zazvonil  a  za  dveřmi  stál  Pater  Bárta  a 
vypadal  skoro stejně  jako tenkrát  v roce 
1948  v Kadani.  Byl  jsem  velice  pře-
kvapen  a  nevěděl  jsem,  jak  ho  mám 
oslovit. On to vyřešil velice kamarádsky: 
„Karle, říkej mi Pepíku a bude to fajn!“. 
Společně s manželkou jsme s ním dlouho 
rozmlouvali  a tato setkání se opakovala. 
Později  odešel  do  Liberce,  kde  založil 
přes zákaz komunitu a vyvíjel nábožens-
kou činnost i na jiných místech republiky 
a  spolupracoval  s řeholníky  i  v bývalé 
NDR a v Polsku. To se pochopitelně nelí-
bilo  Husákovým  normalizátorům,  STB 
zachytila  stopu  jeho  činnosti  a  byl  od-
souzen na 16 měsíců za maření  státního 
dozoru nad církvemi. Trest měl nastoupit 
koncem roku 1982. Před tím ještě horečně 
pracoval  na přípravě duchovních cvičení 
pro členy tajných řádů. Při jedné večerní 
cestě autem dne 9. prosince 1982 u ves-
nice  Lípa  u  Hořic  ho  schvátil  infarkt. 
Spolucestující  řádová  sestra  vypnula 
motor  a  požádala  protijedoucího  řidiče, 
aby dopravil bratra Jana co nejrychleji do 
nemocnice.  Zde  již  ale  lékaři  pomoci 
nemohli…

Tak žil  a  zemřel  odvážný skaut,  františ-
kán a politický vězeň Jan Baptista Bárta, 
OFM.
Dne  24.  dubna  1998  mu  byla  odhalena 
pamětní  deska  na  bývalé  reálce  v Pří-
brami, kde studoval. Odhalení se účastnili 
představitelé města, četní občané a Junáci 
včetně členů Clanu Hiawatha.
Více  se  lze  dočíst  v knize  od  Antonie 
Hofmanové „Rozsvítil jsem lampu“.
Příbram, 23. 8. 2010       

Karel Vurm – Charlie

…na Luži…
Na  Bělehrááád,  paní  Millerová!!  Ale 
kdepak, na Luži! Loni jsme se se Samem 
zůčastnili první ročníku oldskautských zá-
vodů a moc se nám tam líbilo. Tak moc, 
že jsme se letos vrátili i přes to, že nám 
do klubu hrábla nemoc a Sama jsme při-
vezli na invalidním vozíku.
S pořadateli jsem domlouvala, že ho ne-
chají na nějaké kontrole jako rozhodčího, 
ale nakonec to bylo ještě lepší a my jsme 
vyrazili jako trojčlenná hlídka na trať. 
Tak to měl Roby docela fyzicky náročné, 
protože Luže leží  v pěkném kopcovitém 
terénu a on celou dobu dělal ten motor a 
tlačil. 
Na  některá  stanoviště  jsme  zkrátka  ne-
dojeli, některé disciplíny nestihli. Tady a 
pro nás obzvlášť platilo olympijské heslo, 
že není důležité vyhrát, ale zúčastnit se.
Závod začíná poměrně brzy nástupem ke 
vztyčení  vlajky.  Pak  přichází  první  pře-
kvapení - mapa. Nejenže nám ji lužští na-
stříhali  na  dílky  v  duchu  názvu  svého 
střediska  Tangram,  ještě  využili  goog-
lových kouzel a jednotlivé dílky byly sice 
v jednotném měřítku, ale z různých typů 
map. Když už jsme je složili, hledali jsme 
stanoviště i na historické mapě.
Jako  první  volíme  nejbližší  stanoviště 
paměť. Udělalo mi radost - klasická Seto-
nova hra spojená se střelbou. Já nemám 
problém zapamatovat si puntíky v síti, ale 

12



Kmenové noviny OS

zaboha se netrefím, kam chci. Bratři sice 
střílejí  dobře,  ale  zase  zapomněli  kam 
mají  mířit.  Dohromady  to  dalo  málo 
bodů, ale hodně smíchu a dobré nálady. I 
další stanoviště jsou spíš takové duševní 
rozcvičky, než nějaké zkoušení. 
Třeba  na  stanovišti  příroda  jeden  z  nás 
dostal listy z atlasu a popisoval jednotlivé 
živočichy  tak,  aby  zbytek  hlídky  uhodl, 
co to je. Kdo bzučí a nosí něco sladkého 
do  čaje?  A  kdo  si  dělal  kalhotky  s  
kapsami?  Běžné  hlavolamy  vypadají 
docela jinak, když jsou ve větším měřítku 
a  potřebují  víc  rukou.  A šifry,  těmi  mě 
pořadatelé zase příjemně překvapili - loni 
jsem  se  tu  naučila  úplně  novou  a  letos 
byly  zase  tři  jiné.  K  nám  tak  trochu 
tematicky patřila ta, ke které jsme rovnou 
dostali  klíč  -  jedna  zpráva  totiž  byla 
zapsána tečkami v Braillově písmu.
Poslední disciplína vypadala obtížně, ale 
nakonec  ji  zvládli  všichni  účastníci. 
Koudy nám připravil vysoká lana a  jistil 
nás, když jsme po žebříku lezli na strom 
a přecházeli po lanech k vedlejšímu, na-
konec nás bezpečně spustil  na zem. Po  
skončení  závodů  a  vyhlášení  výsledků 
čekala  ještě  chutná  společná  večeře  a  
večerní oheň a promítání. My ale museli 
domů  a  tak  nám  nezbývalo,  než  se  
rozloučit. Posílám veliký dík pořadatelům 
závodů,  bratru  Havlíkovi,  který  nás  i 
s vozíkem  do  Luže  dovezl  i  všem 
účastníkům za krásnou atmosféru. Hned v 
pondělí jsem na stránkách střediska www. 
tangramluze.skauting.cz našla  fotogalerii 
ze závodů. Hádejte, co udělám, až na nich 
objevím pozvánku na další ročník!

Ladislava Marešová – Želva

Havlíčkobrodské oldskautky
letos opět putovaly

V roce  2002  jsme  prošly  Beskydy,  v r. 
2003 Šumavu, 2004 Milevsko a Posázaví, 
2005  Moravský  Kras  a  Bílé  Karpaty, 
2006 Orlické Hory, 2007 Pálavsko, 2008 

Český  Ráj  a  Jizerské  Hory,  2009 
Berounsko  a  v letošním  roce  jsme  se 
rozhodly pro Telč a její okolí. Vzhledem 
k našemu věku si dopřáváme pouze jeden 
týden,  který  vždy  naplníme  bohatým 
programem,  předem  připraveným.  Do 
roku  2005  nám  program  připravovala 
neteř Dr. Vaníčkové – prof. Ivana Koucká 
a  poslední  léta  cesty  vzorně  připravuje 
Jana Jirásková. Oběma jsme velice vděč-
né. Vždy pro nás na internetu vyhledaly 
levnější  pensionek  na  přespání,  někdy  i 
s polopenzí.
Letos  jsme  bydlely  v Telči  v pensionu 
PETRA,  který  měl  stejný  počet  lůžek 
kolik  bylo  nás  –  dvanáct.  Prošly  jsme 
město Telč (světové dědictví UNESCO), 
zámek,  park  a  vystoupily  jsme  na  roz-
hlednu Oslednici. Druhý den jsme jely do 
Dačic  – prošly  zámek a přilehlý park  a 
pořídily  snímek  pomníku  velké  bílé 
kostky cukru.  Pokračovaly  jsme  do Sla-
vonic,  kde  jsme  prošly  Náměstí  Míru  a 
Horní  Náměstí.  Obdivovaly jsme krásné 
štíty domů (od r. 1961 jsou Slavonie pa-
mátkovou  reservací).  Třetí  den  několik 
z nás  vystoupilo  na  nejvyšší  vrchol  Vy-
sočiny  (837  m  n.  m.)  Javořici.  Cestou 
jsme viděly zbytky hradu Štamberka, pily 
jsme „omlazující“ vodu ze Studánky Páně 
a  odjížděly  z Řásné,  kde   je  významný 
kostelík. Čtvrtý den jsme šly na hrad Roš-
tejn, který nás překvapil množstvím kom-
nat i vybavením. Při zpáteční cestě jsme 
se osvěžily v Malém i Velkém Pařezitém 
rybníku. Pátý den jsme jely do Nové Říše, 
kde  nás  kostelem  i  klášterem  premons-
trátů provedl mladý novic řádu. Šestá den 
jsme  jely  do  Jindřichova  Hradce  na 
prohlídku zámku a muzea. 
V muzeu jsou instalovány celkem na 60 
m2 Krýzovy  jesličky  a  obsahují  1398 
figurek, z toho 133 se jich pohybuje. Se 
zájmem jsme prošly síň Emy Destinové a 
další.  Sedmý  den  byly  tropické  teploty, 
proto jsme volily koupání a odpočinkový 
program.  Několik  dnů  nás  doprovázel 
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obětavý  bratr  Nik.  Na  bohatě  prožitý 
týden  nám  opět  zůstanou  hezké 
vzpomínky. Za vděčné oldskautky 

Marta Štáflová - Tiki

Klub oldskautek  Liberec
Jsme  asi  jeden  z mála 
OS  klubů,  kde  jsou 
členkami  pouze  sestry. 
Je nás 14 a scházíme se 
pravidelně  1  x  měsíčně 
na 2 hodiny ve schůzce a 
1 x mimo klubovnu buď 
na  krátké  procházce  nebo  na  nějaké 
kulturní  poznávací  akci.  „Táhneme“  to 
spolu vlastně už od poválečných let od r. 
1945. Během totality jsme se scházely 1 x 
za měsíc pokaždé v jiné rodině.
I  když  čas  běží  jako  voda  a  roky 
přibývají,  nic  nám nebrání  aby  všechna 
naše  setkání  byla  pohodová  a  veselá. 
V letošním  roce  jsme  trochu  změnily 
obsah  našich  schůzek.  Každou  schůzku 
vede  vždycky  jiná  členka  oddílu  a  je 
překvapivé,  co nového se z jejich zájmů 
dozvíme.  Přitom  nezapomínáme  ani  na 
skautské dění okolo nás.
 V letošním roce vzpomínáme 90. let od 
založení skautingu v Liberci. Součástí by-
la  i  pěkně uspořádaná červnová výstava 
v prostorách  radničního  sklípku,  kde 
návštěvníci  mohli  shlédnout  vzácné 

příručky  i  od  A.  B.  Svojsíka,  časopisy, 
knížky,  fotografie,  všechny  možné 
odznaky a  vyznamenání,  ale  i  promítání 
filmů  ze  skautského  prostředí.  Byl  to 
průřez  skautingu  od  začátku  až  dodnes. 
Škoda, že pro veřejnost byla velmi malá 
propagace, protože výstava opravdu stála 
za prohlídku.
Na oldskautské  jamboree  v Miletíně  nás 
s bratry bylo 8. Je to takové dobré dobití 
baterií, jen škoda, že převážně byli oprav-
du ti  „old“,  že  ti  z r.  1968 zatím (snad) 
zůstávají  stranou.  Že  jsou  zaměstnání? 
My byli také, ale pár hodin  v měsíci jsme 
si vždycky pro náš skauting našli. Vždyť 
život není jen práce a peníze, ale jednou 
z nejdůležitějších složek života je přátels-
tví, přetrvávající od dětství po stáří.
Dosvědčují to naše pokračující srazy 2 x 
ročně na Selekce v počtu 30 – 40 bratří a 
sester.  Nejsou všichni  z Liberce,  ale  do-
jíždějí bývalí členové našeho libereckého 
1. střediska z Prahy, Ústí n/L, Děčína, Č. 
Lípy,  aby  společně  v krásném  prostředí 
chaty pod Hvozdem v Lužických Horách 
strávili pár hezkých chvil, prošli se po le-
se, zavzpomínali a zazpívali si při kytaře 
a večerního táborového ohně, nebo při ne-
přízni počasí v chatě.
V květnu jsme právě na srazu na Selekce 
oslavili  za  účasti  všech  významné  90. 
narozeniny  naší  milé,  nepřekonatelné 
„nejmladší  světlušky“ Jarmilky  Březino-
vé.  Šíří  kolem sebe  opravdu světlo,  srší 
vtipem,  energií,  přispěje  radou,  dobrým 
slovem. Je to velice vzácný člověk, který 
se  musel  v životě  poprat  s mnohými 
svízelemi  a  těžkostmi.  Možná  proto  je 
taková, že se s ní život nemazlil.
Rozloučení s loňským rokem bylo společ-
né jako vždy v klubovně s bratry a to se 
zúčastňují i ti,  kteří ze zdravotních nebo 
jiných důvodů na  Selešku  nejezdí.  Roz-
cházeli jsme se s přáním, abychom i příští 
rok trávili  v dobré pohodě a zdraví spo-
lečně. Děkuji.

Hana Šimonová
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Zpráva klubu 
                     OS 139 Tábor

Kluby Tábor a Strakoni-
ce se velmi dlouho setká-
valy  na  meziklubové 
úrovni.  Byly  to  nezapo-
menutelné  dny  –  dny 
plné  soutěží,  skautských 
her, výstupů u táboráku a 

vůbec  –  odjížděli  jsme  z těchto  setkání 
ujištěni, že „jsme jedné krve, ty i já“ …
Potom jsme najednou – zvláště náš tábor-
ský klub –  velmi  zestárli  a  nebylo  dost 
lidí na organizaci her, na zajištění celého 
dne,  prostě  jsme  přestali  setkání  organi-
zovat.  Protože  se  nám  ale  po  sobě  na-
vzájem  stýskalo,  zkusili  jsme  již  vloni 
„setkání  na  půl  cesty“,  v Písku.  Psala  o 
tom strakonická  Herma – Olina Herma-
nová.
Letos  na  konci  června  jsme  si  to  zopa-
kovali a bylo to ještě lepší. Sjeli jsme se 
do Písku, přes 30 lidí. Ze Ze Strakonic 13,
z Tábora 17, písečtí byli 3 a nechyběl ani 
prachatický br. Navik. Omluvil se – s vel-
kou lítostí – horažďovický br. Šiška boro-
vá. Myslím, že i když se vše konalo v sa-
lonku písecké restaurace Olympia, nemě-
lo to chybu. Pohovořilo se o činnostech a 
také,  zvláště  u  nás  táborských,  o  nečin-
nosti  klubů,  zhlédli  jsme  fotky  z našich 
výletů, taky krásně vedenou kroniku Stra-
konických. Píše to br. Vágner na počítači, 
tak jsme trochu záviděli. Radovali jsme se 
všichni z trochu zázračného uzdravení br. 
Edy  Macnera  a  vzpomínali  na  společná 
setkání  při  dobrém  jídle  včetně  zmrzli-
nových pohárů, dieta nedieta …

Trochu  informací 
jsme  vyslechli  od 
Hermy a Majky ze 
setkání  –  jamboree 
oldskautů  a  taky  o 
naší  nejdůležitější 
události  minulého 

roku.   Díky  naší  ses.  Šlupce,  Ládě 
Komzákové,  k  nám totiž  přijelo  v  říjnu 
2009  devět  ang-lických  oldskautek  – 
velmi milých.
Jak jistě  víte,  Anglie  slaví  100 let  dívč. 
skautingu; jedna z nich si píše se Šlupkou
a tak se rozjely do Tábora. Na jejich přije-
tí se podílelo celé středisko a myslím, že 
díky mladým členům jsme jim připravili 
jen v Táboře nezapomenutelný den. Do-
konce  organizátoři  sehnali  anglickou 
vlajku,  která  celý  den  visela  na 
Skautském domě. Na oplátku tam několik
našich  mladých  letos  jede  na  pozvání, 
naše síly už na to nestačí.
Tedy nazpět k našemu setkání – hlavním 
bodem  bylo  zpívání.  Vezli  jsme  sebou 
naše zpěvníky a náš neúnavný Sam – br. 
Jan Vacík, hrál všem na přání. Sem tam 
zbyl i čas na malý vtip. I když jsme měli 
připraveno  několik  kvizů,  dali  všichni 
přednost skautským písním. A tak jsme se 
rozcházeli  k vlaku v povznesené náladě, 
že se nám i přes panující vedro to setkání 
vydařilo. Rozhodně budeme dlouho vzpo-
mínat  a  naše  stará  skautská  srdce  se 
budou při vzpomínce radovat …
Za táborské OS

Z Nové Paky …

V  květnu  2010  proběhla  v ovopackém 
Suchardově  domě  výstava  k  90.  letům 
skautingu.
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Byla  doprovázena  řadou  souvisejících 
akcí,  které  organizoval,  za  pomoci  pra-
covníka  muzea  Jiřího  Čejky,  br.  Jiří 
Hylmar (od žáků II. A ZŠ v Komenského 
ulici  obdržel  za  svoji  péči  o  výstavu 
zvláštní poděkování poté, co si výstavu v 
jeho doprovodu prohlédli).
Redaktor Míla Pour z Jičínského deníku 
publikoval  řadu  informací,  z  nichž  jsou 
nejvýznamnější  následující  údaje:  Při 
vernisáži  vyslovil  Jiří  Hylmar  dík  za 
pomoc  skautům  z  Vrchlabí  a  Lázní 
Bělohrad.  Na  začátku  výstavy  byla  po-
ložena kytice k fotografii bývalého skauta 
Ládi  Kotyka,  který  zemřel  na  následky 
trýznění v komunistických lágrech.
Br. Hylmar při této příležitosti mj. uvedl: 
„Prvé  skautské  dění  v  našem  městě 
zaznamenal  již  zesnulý  Václav  Hynek, 
kterého skauti znali pod jménem  Kazeta, 
v  roce  1920.  Posledních  dvacet  let  je 
zatím nejdelší doba nepřerušené činnosti 
skautů od doby, kdy před devadesáti lety 
byl Skaut v Nové Pace založen. Po prv-
ních  poválečných  vedoucích  Františku 
Hančilovi,  Miroslavu  Pitrovi  a  Olze 
Vaisové, kdy byl skaut opět obnoven po 
protektorátním zákazu, se řízení střediska
ujali bratři Mádlové…“
Jednou  z  doprovodných  akcí  bylo  také 
promítání  pořadu  ostravské  televize 
s názvem  „Kulka  místo  svobody“  s  br. 
Hylmarem v rámci „Přísně tajných vražd“ 
o jeho muklovských vzpomínkách na lágr
v Jáchymově, kde byl v 50. letech vězněn.
Celá  stránka  z  června  je  ke  stažení  na 
webových stránkách KD Junáka:

www.skaut.cz/kmendospelych,
sekce  „Ke  stažení“,  oddíl  „Skautská 
paměť“.

(redakce KN)
Stínadla očima
                        staré pamětnice
Před 70 lety 30. srpna 1940 se zrodily pod 
rukama Jaroslava Foglara a kreslíře Jana 
Fišera  postavičky  hochů,  kteří  si  říkali 

„Rychlé  šípy“.  Skrývala  se  pod  nimi 
skautská  družina.  Ve  válečných  letech, 
pod  německou  okupací,  se  o  skautingu 
nesmělo mluvit.  Seriál  R.  Š.  vycházel  v 
časopise „Mladý hlasatel“, na jehož nová 
čísla děti i dospělí vždy netrpělivě čekali, 
zvědavi na to, čím je R. Š. opět překvapí. 
Mimo jiná dobrodružství  řešily R. Š.  ve 
Stínadlech  záhadu  hlavolamu,  čelily 
úhlavním nepřátelům Vontům, vždy však 
hoši  zvítězili  nad  vontovskou  tupostí. 
Skutky  Rychlých  šípů  byly  naplněny 
odvahou,  čestností,  optimismem,  morál-
kou,  vlastnostmi  v hrůzných  dobách  na-
cistické okupace tolik potřebných.

I nás dívčí družinu tehdy Stínadla mocně 
přitahovala  svou  tajemností.  Často  jsme 
procházely  uličkami  v  okolí  Anežského 
kláštera či Obecního dvora – „Stínadel“, 
kde z těchto míst dýchala několikastaletá 
historie.
Tehdy  bylo  vše  neopravené,  oprýskané 
zdi,  děravé  střechy.  Historické  objekty 
sloužily za skladiště  nebo k různým ne-
důstojným účelům. Dnes je vše opravené, 
Anežský klášter je perlou v centru Prahy, 
kulturním stánkem. Jen v Obecním dvoře 
jsou  dosud  oprýskané  zdi,  snad  jen  ba-
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rokní  střecha  je  opravená.  Tím  spíš  si 
však člověk představí tehdejší život.
Do  těchto  míst  byly  pozvány  děti  k 
„Odhalení tajemství Obecního dvora“ – k 
oslavě 70. výročí zrození R. Š. Bylo zde 
malé pódium, kde zahájil slavnost starosta 
Prahy  1  p.  Filip  Dvořák;  celý  program 
pak  byl  uváděn  skvělým  moderátorem. 
Na  pódiu  hrála  hudba,  divadelní  před-
stavení provedli mladí herci coby Rychlé 
šípy  a  Vontové,  částečně  je  vystřídaly 
loutky,  což  byl  herecký  unikát.  Děli  to 
vše  sledovaly  velmi  bedlivě,  sedíce  po-
různu  před  jevištěm.  V  místech,  kde  si 
děti  mohly ulovit  bobříky odvahy atd. a 
kde hledaly žetony, se  tvořily netrpělivé 
fronty. Ti, kdo žetony získaly, mohly za 
ně obdržet knížku, kalendář nebo ježka v 
kleci,  kterých tu  bylo  požehnaně,  v růz-
ných  velikostech.  Konferenciér  odněkud 
vylovil  toho nejmenšího zlatého ježka v 
kleci a ukazoval přihlížejícím.
V jiné staré části dvora byla instalována 
výstava  Foglarových  knížek,  fotografie 
od  něho  i  o  něm.  Konala  se  zde 
autogramiáda Marko Čermáka a Václava
Noska – Windyho.
Hrálo  se  a  zpívalo,  bylo  připraveno 
občerstvení.
Do 20. 9. 2010 probíhala unikátní výstava 
k výročí R. Š. v Náprtkově muzeu – byly 
zde kresby některých ilustrátorů Rychlých 
šípů, fotografie ze skautského života Jar. 
Foglara – Jestřába a např. byla také vy-
stavena jeho loď, na níž se plavil s hochy 
z jeho oddílu. Najde se nějaký vypravěč 
zážitků, spojených s touto lodí?
A také tu byl model létajícího Tleskačova
kola, vznášejícího se u stropu.
Jestřáb, který přinesl mnoho optimismu a 
tvůrčího zájmu všem dětem i dospělým v 
těžkých válečných dobách, byl po válce v 
„době temna“ umlčen - mimo roky 1945-
48  a  1968-70,  kdy  byla  svoboda  a  de-
mokracie. 

Chraňme si je!
B. Mikolášková – Jiskra, Praha

Sázení lipky v Ústí n/L
proběhlo za organizace OS 003 Přemysla 
Oráče na zahradě obecné školy Vaňov na 
počest  spoluzakladatele ústeckého skau-
tingu  bratra  Františka  Xavera  Kučery  - 
Táty dne 7. října 2010.

Na obrázku s kyticí stojí v popředí paní
Zuzana Kailová, náměstkyně ústeckého
primátora  pro  životní  prostředí,  příz-
nivkyně  oldskautů  a  dárkyně  lípy  ma-
lolisté.
Dále  doprava  stojí  vedle  ní  br.  Luboš 
Pavlán  -  pes,  ses.  Dagmar  Valachová  - 
Jitřenka,  Božena  Čechová  -  Bobina,  br. 
Ing.  Jiří  Hanauer  -  Hrášek,  Ing.  Václav 
Mikule  –  Želva -  vůdce klubu,  s  rýčem 
pod bradou br. MUDr. Zdeněk Borský - 
Bóra, v pozadí Jiří Smejkal - Mydlinka, v 
popředí a poslední vpředu bratr Jaroslav 
Pícha - Albín. 
V hlubokém pozadí družinářka a učitelka 
Obecné (Základní) školy Vaňov, městská 
část Ústí nad Labem.
Fotografováno  7.  cca  15:00  Středo-
českého letního času.
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ZE SVOJSÍKOVA ODDÍLUZE SVOJSÍKOVA ODDÍLU

Až Ti bude v životě nejhůř, 
otoč se čelem k slunci 
a všechny stíny padnou za Tebe. 

John Lennon

PF 2011
za SO

                

18



Kmenové noviny OS

PRO ZAMYŠLENÍPRO ZAMYŠLENÍ

Závěrečná řeč seniora 8. 
                       Kmenového sněmu
Sestry a bratři,
pomalu  končí  naše  sněmování  Kmene 
dospělých v tomto překrásném podkrkonoš-
ském městečku, a než se rozloučíme státní 
hymnou, dovolte mi pár slov na cestu.
Doba  přinesla  mnoho  nového  -  nejen  do-
brého,  ale  i  neznámého,  špatného,  jako 
např.  různá  společenství,  sekty,  východní 
učení apod. Nejen do lidské společnosti, ale 
i  do  našeho  skautingu,  navíc  ještě  stále 
postihovaného  relikty  doby  občanské 
nesvobody. Odráží se to ve všem – práce s 
mládeží a lidmi vůbec dnes není ani trochu 
jednoduchá  a  mnohdy  závislá  na  vůli  či 
nevůli  místních  politických  činitelů. 
Nedůvěra často z neznalosti věcí zastavuje 
dobré  věci,  navíc  přetechnizovanost,  od-
lidšťující  mezilidské  vztahy,  se  staví  proti 
jednoduchosti  řešení  daných  problémů. 
Jestli  naše  generace  byla  poctivě  vycho-
vávána v rodině od plenek k pravdě a lásce 
a výchova ve škole na ni přímo navazovala, 
pak dnešní mládež od plenek vyrůstá mezi 
internetem,  mobilem a  veškerou tou elekt-
ronikou, kterou jeho rodiče používají  nejen 
aby  byIi  „in“,  ale  aby  uživili  sebe  a  svou 
rodinu.  Technika  odlidšťuje  i  školu  a  ta 
dnešní  mládež jakoby nepotřebovala živou 
přírodu.  Ve společnosti  převládají  sobecké 

zájmy, touha po majetku, z toho pak plyne 
obava před úskoky se strany bližního nebo 
institucí,  podobně  roste  i  závist  či  strach, 
který občas vtiskne do ruky i zbraň. Smysl 
pro  přátelské  porozumění  a  opravdové 
kamarádství se vytrácí z dětské společnosti, 
a  proto  řídnou  i  řady  naší  dětské  organi-
zace. Ale my přece známe a pamatujeme ty 
krásné chvíle,  prožité  s  našimi  skautskými 
kamarády  ve  skautských  družinách,  od-
dílech, vzpomínáme na vycházky do přírody 
kolem našich obcí, na tábory, které jsme si 
vlastníma rukama postavili. Je proto na nás, 
na naší generaci, abychom do našich dneš-
ních  družin  a  oddílů  skautské  mládeže 
přenášeli ty naše krásné vzpomínky i zvyky, 
i  když  ovšem  nenásilně,  jakoby  náhodně, 
abychom  je  nepoplašili…  Buďme  alespoň 
my vzorem lidskosti,  vzájemné lásky a po-
rozumění  alespoň  pro  ty  mladé,  kterým 
opravdové vzory chybí!
Skautem jednou  -  skautem navždy!  Právě 
pro-to nemáme právo jen zápecnicky přihlí-
žet a kritizovat nedostatky, ale naopak má-
me přiložit ruku k dílu! A na co snad už ruka 
nestačí, hlava ještě poslouží!
Náš sněm končí, ale ta každodenní - i třeba 
drobná práce ve skautském prostředí začíná 
tam,  kde  jsme  ji  před  sněmem zanechali. 
Přeji  vám,  aby  se  vám  dařila  v  dalších 
dnech i letech! 

Miroslav Moravec

                   
        

        A K Á C I E
 

Akácie  je  rostlinka,  která  se  nevzdává,  roste 
v poušti  a  tak  musí  hledat  vláhu  až  do  80  metrů 
hloubky  takže  roste  i  v poušti  a  tvoří  oázy  Tato 
rostlinka,  tak  jako  i  celá  příroda,  může  být 
příkladem člověku, aby se nikdy nevzdával dokud 
nedojde  k cíli a – zvítězí.

Jak hluboko sahá má láska a kolik lidí se cítí 
v mé přítomnosti dobře? 

To je otázkou pro každého skauta.
Eduard Marek – Hroznýš
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RŮZNÉRŮZNÉ
Příloha 2033-02 zápisu NKD č. 33/2010

Předpisy kmene dospělých Junáka
Č. 1/2010

S P I S O V Ý   P O ŘÁ D E K 
1.        Základní ustanovení
1.1.     Účel předpisu
 Tento předpis upravuje práva a povinnosti činovníků při zpracování dokumentace jednání 
pořádaných KD a jeho orgány (např.: jednání NKD, RNKD, odbory NKD, kmenové porady a 
sněmy KD). Pro dokumentaci jednání nižších složek KD je předpisem doporučeným.
1.2.     Související předpisy: Řád kmene dospělých Junáka 

Spisový, skartační a archivní řád Junáka
Směrnice pro nakládání s písemnostmi Junáka 
Revizní řád Junáka 

1.3      Terminologie: KD – kmen dospělých Junáka
NKD - náčelnictvo kmene dospělých
RNKD – rada náčelnictva kmene dospělých 
Dny v textu se rozumí dny kalendářní.

2. Program jednání pořádaných NKD
2.1 Sestavení programu jednání

Za sestavení programu jednání odpovídá náčelník KD. Podkladem pro jeho sestavení 
jsou zápisy, úkoly a usnesení z  jednání orgánů NKD a návrhy jednacích bodů od jednotlivých 
členů NKD. 
2.2 Návrhy jednacích bodů

Návrhy musí být doručeny náčelníkovi KD nejméně 7 dnů před jednáním v písemné nebo 
digitální formě a musí obsahovat náležitosti dle přílohy Dok. 1. ve stručné, ale vyčerpávající 
formě. 
Za správnost a úplnost údajů odpovídá navrhovatel.
2.3 Program a pozvánka k jednání 
   Náčelník zajistí rozeslání písemných pozvánek s programem jednání a přílohami 
elektronickou nebo listovní poštou tak, aby členové náčelnictva KD obdrželi tyto písemnosti 
nejméně 4 dny před příslušným jednáním. 
2.4 Pilné návrhy jednacích bodů
   Pilné návrhy jednacích bodů vypracované dle přílohy Dokl. mohou být předány 
náčelníkovi KD do zahájení jednání. Budou zařazeny do programu, pokud 2/3 přítomných členů 
náčelnictva bude s jejich zařazením souhlasit.
2.5    Schválení programu jednání
    Schválení programu jednání je prvním bodem jednacího pořádku.
2.6     Rozhodovací mechanismus
    Pro schválení návrhů, usnesení, zápisů je rozhodující kladné vyjádření nadpoloviční 
většiny přítomných členů orgánu s hlasem rozhodujícím.
3.   Zápis z     jednání   
3.1 Zapisovatel

Při zahájení jednání určí předsedající zapisovatele. Při jednání NKD a RNKD odpovídá 
za provedení zápisu tajemník NKD. 
3.2 Ověřovatelé zápisu
Při zahájení jednání určí předsedající dva ověřovatele zápisu.
3.3    Zápis
    Pokud je zápis vyhotoven při ukončení jednání, je na místě schválen příslušnou jednající 
složkou, ověřovateli, náčelníkem. V případě jednání pořádaných NKD, podepisuje zápis 
náčelník KD. Pokud není zápis z jednání NKD podepsán náčelníkem nebo jím pověřeným 
zástupcem, je zápis považován za pracovní záznam a je distribuován pouze účastníkům 
jednání.
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Povinnou součástí každého zápisu jsou seznamy účastníků jednání s hlasem rozhodujícím a 
s hlasem poradním, případně hostů.
3.4  Dodatečné schválení textu zápisu 

Pokud je zápis vyhotoven dodatečně po skončení jednání, musí ho ověřit určení 
ověřovatelé. Jestliže se zapisovatel, ověřovatelé a předsedající jednání neshodnou na přesném 
znění zápisu, rozhodne příští zasedání příslušné organizační složky o konečném znění zápisu. 
Případné nutné úpravy zápisu budou zahrnuty do zápisu z právě probíhajícího jednání.
3.5    Přílohy zápisu

Přílohou zápisu jsou pouze projednané a schválené dokumenty, ostatní dokumenty jsou 
přiloženy k archivnímu paré zápisu.
3.6  Uložení podkladů 

Všechny podklady pro jednání, návrhy jednacích bodů, prezenční listiny a ostatní 
dokumentace z jednání, jsou uloženy jako přílohy k originálu zápisu – odpovídá tajemník NKD.
4.    Dokumentace z     jednání RNKD  
4.1    Rozhodování RNKD
   RNKD zasedá zpravidla jednou měsíčně a řeší neodkladné záležitosti v mezidobí 
zasedání NKD; rovněž vyřizuje běžnou agendu KD. Zápisy z těchto jednání obdrží všichni 
členové NKD a mají možnost navrhnout jiné řešení, než jaké je uvedeno v zápisu RNKD. Pokud 
do 14 dnů od odeslání zápisu RNKD obdrží náčelník alespoň od 3 členů NKD návrh nového 
řešení sporné záležitosti, zařadí ho na pořad příští RNKD k novému projednání. Pokud 
nedojdou náčelníkovi žádné návrhy na řešení, je zápis RNKD pokládán za schválený NKD.
5.    Dokumentace z     jednání kmenových sněmů KD a kmenových porad KD  
5.1 Usnesení

Návrh usnesení vypracuje návrhová komise v průběhu jednání. Návrh usnesení je 
v průběhu jednání projednán a schvalován všemi oprávněnými účastníky jednání.
5.2 Zápis

Zápis je vypracován v souladu s ostatními ustanoveními tohoto předpisu. V případě 
sněmů kmene KD a kmenových porad KD je zápis projednán a schválen přímo účastníky 
jednání nebo mohou účastníci jednání pověřit jeho zpracováním, projednáním a schválením 
RNKD /NKD.
6. Dokumentace z jednání ostatních složek KD

Za program a ostatní náležitosti dokumentace nižších organizačních jednotek KD je 
odpovědný svolavatel jednání a předsedající jednání. 
7. Archivace a skartace písemností NKD

Za uložení, skartaci a archivaci písemností NKD ve smyslu „Spisového, skartačního a 
archivního řádu Junáka„ odpovídá tajemník NKD. 
8. Přehled lhůt zpracování dokumentace NKD

návrhy jednacích bodů doručeny náčelníkovi do 7 dnů před jednáním
program včetně příloh doručen účastníkům do 4dnů před jednáním
zápis tajemníkem odeslán do 4 dnů po jednání
nesouhlas se zápisem – návrhy doručen náčelníkovi do 14 dnů od jednání

9.         Přechodná ustanovení
Ruší se „Spisový pořádek náčelnictva kmene OS“ z roku 2004.
Předpis nabývá platnosti dnem schválení.

10.       Přílohy
Návrh jednacího bodu Dok. 1

Schváleno NKD dne: 9. 10. 2010 

náčelník KD Vladimír Köhler v.r. 

místonáčelní KD – Ing. Hana Kaprálková v.r.
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V Z O R Příloha: Dok.1
Určeno: NKD 11.1.20104 
Předkládá: (jméno a funkce) ev. č. NKD: 
Vypracoval: dle skutečnosti 
Konsultoval: dle skutečnosti

Výstižný název návrhu

Stávající stav: Krátký popis stávajícího stavu, zejména nedostatků..
Návrh na řešení: Stručný návrh řešení, zejména odstranění nedostatků.

Návrh na usnesení: 

Návrh na úkol:

Datum a podpis předkladatele:
Schváleno RNKD dne:  Schváleno NKD dne: 

změněno: ANO – NE změněno: ANO – NE
usnesení č.: usnesení č.:
podpis: podpis:

Příloha 2033-03 zápisu NKD č. 33/2010
        Předpisy kmene dospělých Junáka

Č. 2/2010
K R O J O V Ý P Ř E D P I S

1.             Základní ustanovení  
1.1 Účel předpisu

Tento předpis navazuje na Krojový řád Junáka – respektuje jeho zásady a upravuje kroj 
pro mnohostranné celoroční užívání dospělých s přihlédnutím na různé věkové 
kategorie.

1.2 Související předpisy: Krojový řád Junáka 
1.3 Terminologie a použité zkratky:

KD – Kmen dospělých Junáka – svazu skautů a skautek ČR
KŘJ – Krojový řád Junáka
KPKD – Krojový předpis kmene dospělých Junáka
LŠ - Lesní škola

1.4 Činovnický štítek činovníků KD
(V – prýmek na činovnickém štítku) 

Podklad: zelený 1x V – zástupce vůdce oddílu (klubu)
2x V – vůdce oddílu (klubu)

hnědý 1x V – zástupce okresního zpravodaje 
2x V – okresní zpravodaj 

    černý 1x V – zástupce krajského zpravodaje
    šedý 1x V - asistent člena náčelnictva 

           2x V - člen náčelnictva včetně krajských zpravodajů KD
3x V – místonáčelní/k kmene 
4x V – náčelní/k kmene 

Při výkonu více funkcí používá se označení organizačně vyšší.
2.                          Kroj základní – povinná část  

Povinná část kroje je uvedena v Krojovém řádu Junáka, pro členy KD byla doplněna 
následujícími ustanoveními. 

2.1 Šátek nebo kravata
Šátek KD s turbánkem – tmavomodrý s červeným a bílým lemováním, vyšitý znak ISGF;
kravata tmavomodrá nebo v barvě klubu (jednotně při společných akcích klubu); absol-
venti Lesní školy mají právo nosit šátek nebo kravatu v barvě šedé se značením LŠ.
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2.2 Košile
Předpisová košile s dlouhým rukávem.
Šňůra k píšťalce tmavomodrá.

2.3 Opasek
Kožený nebo látkový opasek s předpisovou opaskovou sponou v případě, že košile je 
zastrčena do kalhot nebo sukně.

3.             Doporučené součásti kroje   
3.1 Kalhoty

Kalhoty s našitými bočními kapsami, barvy olivové khaki.
Možnosti: dlouhé nebo krátké.

3.2 Sukně
Ženy mohou nosit sukně – rozšířené, barvy hnědé khaki; punčochy tělové barvy.

3.3 Obuv
 Ponožky nebo podkolenky v barvě olivové khaki.

Boty: hnědé polobotky, nebo vysoké hnědé ( např.pohorky).
3.4 Pokrývka hlavy

Tradiční plstěný klobouk, baret, lodička, kšiltovka.
Krojové značení: klobouková lilie na pokrývce hlavy.

4.           Kroj společenský  
4.1 Šátek nebo kravata

Absolventi LŠ mohou nosit šátek nebo kravatu v barvě šedé se značením LŠ;
šátek KD s turbánkem; nebo tmavomodrá kravata; 
ženy mohou nosit tmavomodrou nákrční stužku pod límcem halenky;

4.2 Košile
Košile bílá s patkovými kapsami s dlouhým nebo krátkým rukávem;
ženy mohou nosit bílou halenku.
Krojové značení:  nad levou náprsní kapsou slibový odznak a stužky vyznamenání;

           národní domovenka na švu levého rukávu (nahoře).
4.3 Sako 

Tmavomodré jednořadé sako se třemi stříbrnými knoflíky.
Krojové značení: slibový odznak nad levou náprsní kapsou, malý látkový znak ISGF 

na levé náprsní kapse, stužky vyznamenání; národní domovenka na 
švu levého rukávu (nahoře);

4.4 Kalhoty
Opasek látkový s předpisovou opaskovou sponou;
šedé dlouhé kalhoty bez manžet.

4.5 Sukně
Opasek látkový s předpisovou opaskovou sponou;
ženy mohou nosit sukně šedé barvy končící pod koleny a punčochy tělové barvy.

4.6 Obuv
Ponožky šedé barvy;
polobotky hladké, černé; ženy mohou nosit hladké černé lodičky.

5.           Kroj pracovní   
5.1 Šátek

Tmavomodrý šátek KD s turbánkem.
5.2 Tričko

Klubové tričko s klubovým označením (lilie, číslo klubu, sídlo klubu);
Ženy mohou nosit propínací šaty s krátkým rukávem s manžetou v barvě pískové khaki.

6.           Přechodná ustanovení:  
Ruší se všechny dosavadní krojové předpisy OS i KD.
Předpis nabývá platnosti dnem schválení.

Schválilo Náčelnictvo kmene dospělých Junáka dne 9. 10. 2010.
Náčelník kmene dospělých Junáka: Vladimír Köhler v.r. 
Místonáčelní kmene dospělých Junáka: Ing. Hana Kaprálková v.r.

Vladimír Köhler – Mika v.r., náčelník Kmene dospělých Junáka
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          NAVŽDYNAVŽDY           ODEŠL IODEŠL I

Sestra  Alena  Benešová,  roz.  Svobodová 
zemřela dne 21. srpna 2010 ve věku 87 let. 
Na svoji dlouholetou vůdkyni vzpomínají na ni 
skautky  i  skauti  střediska  Chrast.  Se 
skautským  zákonem  se  seznámila  v  Praze 
v roce  1936,  který  se  stává  jejím  životním 
krédem.  V  témže  roce  vstupuje  do 
skautského dívčího 14.  oddílu na Žižkově a 
stává  se  její  členkou.  Poprvé  se  účastní 
letních táborů, v té době na Dyji, kam pražské 
skautky rády jezdí. A tak plynul čas schůzek, 
výprav  a  táborů,  které  ovlivnily  její  další 
činnost  ve  skautském  počínání.  Nacistická 
okupace v roce 1939, udělala násilný konec 
skautům. Za války ukončila studium gymnázia 
a maturovala v době heydrichiády. V té době 
skončil i život jejího otce, který byl zastřelen v 
Kobylisich za ilegální činnost. Další osud jí v 
roce  1945  zavál  do  východočeského  města 
Chrast, do závodu na výrobu dýh. Dostává se 
do vedení závodu a je stálou zaměstnankyní. 
V  Chrasti  se  ustavil  Čs.  Junák  hned  po 
osvobození.  Po  seznámení  s  chrasteckým 
střediskem  využívá  ses.  Medvědice  svých 
znalostí  z  pražského  skautského  oddílu  a 
zakládá  v  Chrasti  dívčí  oddíl,  kde  se  stává 
vůdkyní.  Následně  je  zvolena  zpravodajkou 
dívčího  kmene  SRJ.  Ještě  v  roce  1945  je 
zvolena  okresní  velitelkou  a  zpravodajkou 
dívčího kmene ORJ v Chrudimi. Její  bohatá 
činnost  v  organizování  táborů,  a  dalších 
akcích skautského hnutí, pomohla k velkému 
rozmachu v  okrsku Chrudim.  V únoru  1948 
skončila  aktivní  činnost  střediska  v  Chrasti. 
Byl  to  počátek  konce  skautského  hnutí  v 
Chrasti  i  v  našem státě,  kdy  totalitní  režim 
nemohl trpět skautské ideály. Sestra Alena se 
v témže roce vdává. Její bohatá zkušenost ve 
výchově  nejen  mladé  generace,  se  přenáší 
na  kulturní  dění  v  městě  Chrasti.  Stává  se 
členkou  divadelních  kroužků.  Pražské  jaro 
přineslo  znovu  vzkříšení  Svazu  skautů  a 
skautek  Čs.  Republiky  i  samotného  skauts-
kého  střediska  v  Chrasti.  Sestra  Alena 
Benešová se stává znovu její aktivní členkou 
ve  funkci  vedoucí  střediska  a  je  znovu 
zvolena  zpravodajkou  dívčího  kmene  ORJ 
Chrudim.  Její  nezměrná činnost  ve  výchově 
mladé  generace  je  v  sedmdesátých  letech 
oceněna Junáckou medailí  Díků a následně 

je  oceněna  členstvím  ve  Svojsíkově  oddílu. 
Bohužel i tyto krásné roky skautského života 
byly znovu přerušeny,  totalita pokračovala a 
sílila.  Nucené  spojování  do  jednotné  mlá-
dežnické organizace a nakonec úplný zákaz 
organizace.  Bolestné  rozčarování,  nechutné 
pohovory  se  zástupci  režimu  i  se  zástupci 
Pionýra,  problémy  v  zaměstnání.  To  bylo 
v době,  kdy bez propagace byl  velký  zájem 
dětí  o  vstup  do skautské organizace.  Nejen 
pro  sestru  Alenu  umírala  naděje,  že  ještě 
může přijít doba, která vrátí skautům místo v 
naší společnosti, která mu právem patří. „Boží 
mlýny melou pomalu, ale jistě “ - přece jenom 
se sestra Alena dočkala. Přišel rok 1989 a s 
ním i třetí vzkříšení Svazu skautů a skautek 
Čs.  Republiky.  Pro  svůj  věk  a  taktéž  pro 
nemoc  sestra  Alena  odmítá  větší  anga-
žovanost,  stává  se  členkou  střediska  a 
zároveň  sponzorkou  jejího  chodu.  Do  po-
sledních  chvil  jejího  života  sleduje  pokra-
čování  výchovy  mladé  generace  a  kulturní 
dění města Chrasti. 
Sestra  Alena  Benešová  zemřela  v  srpnu 
tohoto roku 2010. Říká se, že každý z nás je 
nahraditelný.  V  tomto  případě  se  toto  rčení 
bude  plnit  dlouho,  pokud  vůbec  bude 
naplněno.  Skautky  a  skauti  střediska  SRJ 
Chrast, budou dlouho vzpomínat na osobnost 
sestry Aleny. 

Junácké středisko Chrast, br. Kutil
Poslední  rozloučení  se  ses.  Medvědicí  se 
konalo 1. září 2010 v Chrudimi.

Za 
Zdeňkem Hejkrlíkem…
Když jsem psal vzpomínku na 
příbramského  skauta  - 
františkána, P. Jana B. Bátru, 
který  zemřel  před  28  léty, 
netušil  jsem,  že   zakrátko 
zasáhne smrt  i  do řad současných mladých 
junáckých vedoucích v Příbrami.
27.  srpna  letošního  roku  podlehl  zákeřné 
chorobě  v nedožitých  55  letech  br.  Zdeněk 
Hejkrlík.  Do  Junáka  vstoupil  v roce  1968 
v Českých Budějovicích.  Touha po skautské 
činnosti ho neopustila ani v době nesvobody 
a tak v roce 1980 založil se svými kamarády 
oddíl Brdská smečka, který byl mezi místními 
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příznivci  woodcraftu velmi populární a uzná-
vaný.  S tímto  oddílem  přešel  po  listopadu 
1989 do příbramského junáckého střediska a 
své  rozsáhlé  znalosti  z pobytu  v přírodě  a 
z tábornické praxe – k jeho velkým koníčkům 
patřilo i řezbářství – později právě to zhodnotil 
jako vedoucí střediska. Nebylo léto, aby s ju-
náky  někde  netábořil  nebo  se  neplavil  na 
pramicích na „puťáku“. Zdeněk byl též aktiv-
ním  muzikantem  a  skvělým  organizátorem 
hudebních akcí. Stál u zrodu známé folkové 
skupiny „Nezmaři“  a  u  počátků coutry-folko-
vých  festivalů  „Příbramský  hutník“.  S man-
želkou  Janou  a  s dalšími  kamarády  založili 
skupinu  „Maděra“  a  duo  „Jana  a  Zdeněk“; 
v hudební  činnosti  pokračuje  dcera  skautka 
Janina.
V profesní  činnosti  byl  znám  jako  novinář 
„Příbramského deníku“  a  „Periskopu“  a jako 
stálý  zpravodaj  za  Příbramsko  v Českém 
rozhlasu „Region“,  kde jsme slýchali jeho sa-
metový hlas a vytříbený slovník.
Zdeněk byl člověk skromný, jemný, tolerantní, 
ale pevný ve svých zásadách. Svým postojem 
ke spravedlnosti  občas v novinářské činnosti 
narážel na nepochopení nebo dokonce zlobu 
mocných.  V boji  se  zákeřnou  nemocí  byl 
statečný,  nestěžoval  si  a  pracoval  do  po-
sledních chvil.
Ve skautské činnosti nám byl vždy příkladem 
a  bude  nejen  nám,  ale  celé  příbramské 
veřejnosti chybět.

(Karel Vurm – Charlie)

Dne 17. září 2010 zemřel ve věku nedožitých 
80  let  br.  Jan  Řežucha. 
Byl  vůdcem  skautského 
střediska  Chromeč.  Patřil 
mezi  předválečné  členy 
naší  organizace.  Po  roce 
1945 pracoval v celé řadě 
činovnických funkcí,  hlav-
ně jako vůdce střediska, a 
to  také  v  létech  68-70. 
Jeho syn pak pomáhal obnovit toto středisko 
v r.  1989 a jeho dvě dcery jsou skautkami, 
nyní jsou v Brně. 
Poslední rozloučení s ním se konalo 23. září 
2010 v kapli v Chromči.             (J. Frič-Norek)

Br.  Láďa Marek poslal  svoji  fotoreportáž  ze 
vzpomínkového setkání k uctění památky br. 
Oldy Majera –  Bizona, který opustil  navždy 
naše řady o prázdninách – reportáž visí  na 
webu KD.

Dne  15.  října  odešel  ve  věku  77  let 
neočekávaně br.  Jiří Petráček – Šípák, člen 
SO  (A-592),  mj.  výborný  instruktor  ruko-
dělných  prací.  Členové  Kruhu  LŠ  Jiráskovy 
oblasti i další sestry a bratři se s ním rozloučili 
v Hradci  Králové  –  Kulenách  dne  25.  října 
2010.  Jeho působení  na  České ILŠ si  také 
připomněl její kruh instruktorů. 

V Bludově se skautské středisko i širší okolí 
rozloučilo s jedním ze svých nejstarších členů 

střediska  Bludov,  br. 
Františkem  Pavlů. Byl 
jedním  ze  tří  obnovitelů 
skaut. střediska Bludov v r. 
1990  a  zároveň  jedním z 
dvanácti garantů skautství, 
když skauting opět přišel k 
nám po mnoha letech ne-
svobody.  Tehdy  se  stal 

vůdcem střediska  Bludov.  V  469.  klubu  OS 
Bludov po něm zůstala  jen  prázdná židle  a 
mnoho vzpomínek.
(J. Frič-Norek)

Dne 31. října 2010 zemřel br. Ing. Ota Müller 
–  Nažari,  dlouholetý  předseda  ORJ  Pardu-
bice a emeritní předseda KRJ Pardubického 
kraje.  V  rámci  Kmene  dospělých  Junáka 
zastával  funkci  zástupce  okresního  zpra-
vodaje  za  pardubický  okres.  Poslední  roz-
loučení  proběhlo  dne  9.  října  2010  v par-
dubickém krematoriu.
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Pražská družina SO a Okresní rada Junáka 
v Praze  2  si   spolu  s dalšími 
sestrami  a  bratry  připomněli 
celoživotní  věrné  a  obětavé 
skautování  br.  Ing.  Miroslava 
Perglera  -  Danyho,  který 
zemřel  dne 16. 11. 2010 ve věku 80 let  po 
dlouhodobé velmi těžké nemoci. Bude chybět 
nejen  pražské  družině  SO  (ve  Svojsíkova 
oddíle měl Dany poř. číslo A298). 
Členem  Junáka  a  46.  oddílu  střediska 
Psohlavci  na  Praze  2  byl  od  roku  1937. 
V srpnu  1952  byl  zatčen  a  odsouzen  na  tři 
roky  za  nedovolené  shromažďování  a  práci 

s mládeží. Po návratu z vězení dál pomáhal 
tvořit  zázemí pro činnost oddílu.Byl  skautem 
do poslední chvíle svého života. Br. Miroslav 
Pregler  byl  za  svoje  celoživotní  skautování 
několikrát  oceněn  -  jako  nejvyšší  vyzna-
menání obdržel Řád stříbrného vlka.
V  Praze  byl  dlouhá  léta  propagátorem  a 
organizátorem  adventních  koncertů.  Pro 
semináře  ELŠ  vícekrát  připravil  –  obvykle 
s hercem Radovanem Lukavským – kulturní 
vložku.
Jeho pohřeb se konal ve čtvrtek dne 25. 11. 
z kostela Panny Marie Sněžné na Jungman-
nově nám. v Praze.

WEB WEB (NEJEN)  (NEJEN)  KMENE DOSPĚLÝCHKMENE DOSPĚLÝCH
Server webu KD Junáka trvale poskytuje prostor   pro naše vlastní  webové stránky na 
www.skaut.cz/kmendospělých a  dále máme  stránky  na  skautské  Křižovatce,  kde  jsou 
zásadní  informace  a  rovněž  odkazy  na  náš  web:  http://krizovatka.skaut.cz/cilove-
skupiny/kmen-dospelych/ .
V  tomto  roce  byla  na  web  KD umístěna  všechna  čísla  Kmenových  novin  i  příloh  a 
ročenek.
V seznamu dokumentů přibyly rovněž rubriky „Skautská paměť“ a „NKD“. V kalendáři 
jsou nejen akce samotného Kmene dospělých, ale i roverů příp. akce s významem pro celý 
Junák (jako jsou např. charitativní akce).

NÁČELNICKÁ POŠTANÁČELNICKÁ POŠTA
        ZPRÁVA NÁ ELNÍKAČ

pro 8. sněm kmene dospělých Junáka Hostinné 22. - 24. 10. 2010

Bratři a sestry, vážení hosté!
Je  již  tradicí,  že  opět  téměř  na  den 
uplynuly tři  roky od minulého 7. sněmu 
našeho  kmene.  Skončilo  volební  období 
dosavadních  činovníků  a  podle  Stanov 
Junáka  i  Řádu  kmene  dospělých  dostali 
letos  důvěru  ve  volbách  v  klubech, 
střediscích, okresech i  krajích noví nebo 
staronoví  činovníci,  kteří  budou  vyko-
návat svoje funkce po další tři roky. Než 

se v neděli rozejdeme, měli bychom mít 
zvoleno  i  nové  Náčelnictvo  kmene 
dospělých Junáka a znát jeho představy o 
úloze  a  činnosti  kmene  v následujících 
třech letech.
Na  posledním našem  sněmu  před-
stupovali  před  vás  kandidáti  s při-
praveným společným Programovým pro-
hlášením o své představě hlavních priorit 
našeho  kmene  –  tento  dokument  byl 
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později přijat celým Náčelnictvem kmene 
dospělých.  Dovolte  mi  dnes  citovat 
referát  na  téma  „Význam  dospělých 
skautů  pro  mateřské  organizace“  který 
jsem  přednášel  na  Česko  –  Polsko  – 
Slovenské konferenci v červnu roku 2009 
ve slovenské Oščadnici. Tento dokument 
později převzalo k prostudování i ISGF – 
jak  dalece  ovlivní  jejich  představu,  že 
mladí  nemají  být  spolu  s dospělými  v 
jedné organizaci, se možná dovíme.
Dovolím si tvrdit, že naši činovníci i celý 
kmen dospělých se svým náčelnictvem se 
po  celé  tři  roky  snažili  Programové 
prohlášení  naplňovat  –  a  myslím,  že  se 
nám to celkově dařilo, posuďte sami:
Úvodem  zdůrazňuji,  že  hlavní  motto 
Programového  prohlášení  NKD  „Skau-
ting je jen jeden – proto jsme a chceme 
nadále být spolu s mladou generací skautů 
a  skautek  v  naší  společné  organizaci 
„Junák – svaz skautů a skautek ČR“ bylo 
přijato  velice  sympaticky  ve  všech 
kmenech  i  ve  všech  orgánech  Junáka. 
Dnes  je  náš  kmen  brán  díky  mnoha 
dalším  krokům,  jako  nezpochybnitelná 
součást Junáka.
PROGRAMOVÉ PROHLÁŠENÍ NKD
obsahovalo 3 hlavní oblasti naší činnosti:
SLUŽBA HNUTÍ – služba našemu hnutí 
je  především  věcí  nás  dospělých,  jsme 
zde od toho, abychom se věnovali všemu, 
co  naši  mladí  nezvládnou  nebo  na  co 
nemají  čas,  protože  vedou  oddíly  a 
střediska a navíc mají  svoje zaměstnání, 
děti, rodiny; musíme proto pomáhat jako 
činovníci  nebo  i  fyzicky  tam,  kde  naše 
síly stačí;
a) práce pro mládež:
Do  této  oblasti  patří  i  vzdělávací  akce 
pořádané přímo naším kmenem,  protože 
zhruba třetina absolventů je mladších 35 
let a třetina mladších 50 let. V roce 2008 
a  2009  se  podařilo  uskutečnit  pod  ve-
dením  místonáčelníka  kmene  br.  Ing. 
Stránského - Sásy Lesní školy ORSOS se 

shodným  počtem  přihlášených  21, 
úspěšně dokončilo 20 a 18 absolventů.
Vydařil  se  i  další  ročník  semináře 
„Digitální technologie ve skautské praxi“. 
Připravujeme v návaznosti na „Skautskou 
paměť“ cyklus seminářů – besed nazvaný 
„Skautské  osobnosti  současnosti“.  První 
seminář chceme uskutečnit ve dnech 12. – 
14.  listopadu  na  skautské  základně  v 
Praze  na  Žižkově  za  účasti  J.  Švancary 
(zakladatele a vedoucího Taxmenů) a Dr. 
K.  Richtera  (spisovatele  a  scénáristy)  – 
skautů,  historiků  z  Vojenského  histo-
rického ústavu.
Jednou  z  nejznámějších  aktivit  v této 
oblasti  je  Skautská  univerzita  Pardubice 
(SKUNIPA)  –  z  činovníků  obětavě  za-
jišťujících tuto vzdělávací akci si zaslouží 
jmenovat alespoň br. Ing. Jiřího Klazana, 
CSc.  –  našeho  Kyba,  který  za  svoje 
nezměrné  aktivity  obdržel  vyznamenání 
zlatý stupeň Sv. Jiří.
Je  třeba  vytvářet  veřejné  mínění  o 
skautingu a Junáku – rodiče dnešních dětí 
ani  ostatní  veřejnost  nevědí,  co je  skau-
ting; a pokud nebudou rodiče přesvědčení 
o správnosti  skautské  výchovy, nebudou 
posílat svoje děti do našich oddílů. A zde 
je  veliká  příležitost  pro  naše  aktivity  – 
díky  proto  všem,  kteří  přispěli  i  tou 
nejskromnější  zprávičkou  o  skautském 
dění  v  novinách,  obrázkem  ve  skřínce 
nebo  relací  v  rozhlasu!  Nic  nesmíme 
zanedbat a podepisujte se, představujte se 
- rodiče věří více známým lidem ze svého 
okolí  než  celostátním  mediím.  V  této 
oblasti  bych  chtěl  vzpomenout  a 
poděkovat  zemřelému  bratru Ing.  Jiřímu 
Žáčkovi  –  Gogovi,  který  i  přes  značné 
zdravotní problémy dokázal tvořit další a 
další ročníky Kmenových novin.
Webové  stránky  našeho  kmene  se  staly 
díky  bratru  Ing.  Jechovi  –  Kamzíkovi 
trvale  dostupnou  informační  složkou 
přístupnou i mimoskautské veřejnosti.  A 
zanedlouho se stanou i místem, kde jedině 
si  budeme  moci  stáhnout  Kmenové 
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noviny.  V  současné  době,  kdy  všechna 
skautská  střediska  jsou  napojena  na 
internet a vedoucí všech našich klubů jsou 
členy střediskových rad, není problém si 
Kmenové noviny stáhnout a vytisknout. K 
tomuto  řešení  vede  několik  důvodů  – 
stávající místo v rozsahu cca 4 stránek ve 
Skautském světě a naše budoucí příloha v 
tomto  časopisu,  krácení  dotací  –  bez 
dotací by jeden výtisk Kmenových novin 
přišel  na  cca  25 Kč a  stálé  stížnosti  na 
pozdní  doručování  do  klubů.  Na  we-
bových stránkách již několik let najdete i 
adresář činovníků KD a kalendář akcí.
Časopis  Skautský  svět  je  doručován 
každé dva měsíce přímo na adresy členů 
našeho  kmene,  kteří  ho  neodmítli  a  za-
platili  roční  předplatné  ve  výši  40,-  Kč 
k příspěvkové taxe! Posuďte sami, zda je 
tato částka přehnaná. Volali jsme léta po 
možnosti psát do časopisů Junáka a dnes, 
kdy  máme  možnost  spolupracovat  na 
opravdu  kvalitním  časopisu  Skautský 
svět, třetina členů našeho kmene časopis 
odmítla.
A  Skautský  svět  stojí  za  to  si  přečíst, 
tiskový  zpravodaj  NKD  br.  Janov  - 
Nashville  vytváří  na  cca  4  stránkách 
skvělé články o životě našeho kmene a je 
naděje, že přibude ještě zvláštní příloha, 
kde  bude  část  dnešních  Kmenových 
novin.
Starost  o  historii:  Nezastupitelnou úlohu 
pro  nás  mají  vzpomínky  pamětníků  a 
reprodukce  listinných  památek  –  proto 
před  mnoha  lety  vznikla,  zejména  na 
stránkách  Kmenových  novin,  „Skautská 
paměť“. Letos se s podobnou akcí připojil 
Roverský  odbor  Junáka,  který  chce  na-
táčet rozhovory s pamětníky.
Zde  bych  chtěl  požádat  o  informace  o 
skautských  pomníčcích  a  pamětních 
deskách,  které  mapuje  br.  Vápenka  – 
Ivoš. Je zde jako delegát.
Mezinárodní spolupráce: jsme členy ISGF 
a proto je naší povinností platit příspěvky 
(téměř  polovina  našeho  rozpočtu)  a 

podílet  se  na  mezinárodních  akcích  – 
zahraniční zpravodaj br. Ing. Dr. Adamec 
– Tarzan je skvěle  jazykově fundován a 
proto  zastupuje  KD  v této  sféře  –  jen 
namátkově: Světová konference ISGF ve 
Vídni  v  roce  2008,  Evropské  setkání 
ISGF  v  Grossarlu  2007,  6.  konference 
Středoevropského subregionu ISGF v Ru-
munsku 2009 spolu s dalšími našimi třemi 
delegáty,  Pracovní  setkání  Evropského 
regionu  ISGF  v  Berlíně  2010  spolu  br. 
Stránským; pořádali spolu s místonáčelní 
sestrou  Ing.  Kaprálkovou  –  Hankou. 
Pracovní  setkání  Evropského  regionu 
ISGF 2008 v Kutné Hoře. Na konferenci 
v  Rumunsku jsme přijali  závazek,  že  7. 
konferenci  Evropského subregionu ISGF 
uspořádáme  v  roce  2012  v  ČR –  zatím 
připadá v úvahu Plzeň.
Druhou  významnou  částí  mezinárodní 
spolupráce jsou akce se Slováky a Poláky. 
14.  pracovní  setkání  ZHP,  Slovenského 
skautingu,  Slovenské  skautské  gildy  a 
českého  Junáka  se  letos  uskutečnilo  na 
Horní  Bečvě,  pořadateli  byli  tradičně 
bratři  Lajczyk,  Matýsek  a  Gurecký. 
Loňské  13.  setkání  bylo v Oščadnici  na 
Slovensku  a  příští  rok  bude  prav-
děpodobně  ve  Varšavě  v  Polsku.  Vzá-
jemný styk našich organizací  je však na 
všech úrovních mnohem bohatší.
2)  Druhá  základní  oblast  Programového 
prohlášení byla nazvána SPOLUPRÁCE:
Spolupráce  a  komunikace  ve  střediscích 
je  věcí  vzájemného  respektu  a  poro-
zumění mezi oddíly i činovníky střediska. 
Každý z nás si  je  určitě vědom nutnosti 
dobrého  vztahu  mezi  starší  a  mladou 
generací skautů. Buďme mladým dobrými 
rádci a pomocníky, ale respektujme jejich 
skautskou  stezku,  která  se  samozřejmě 
nesmí  odchýlit  od  poslání  skautingu.  A 
stejně  respektujme  i  svoje  vrstevníky  - 
skautské  bratrství  se  nesmí  nikdy  stát 
pouhou frází!
Spolupráce  a  vzájemné  komunikace 
kmene  se  všemi  orgány  Junáka,  včetně 
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VRJ a NJ je dobrá a jsme respektováni. 
Tento vzájemný dobrý vztah se odrazil i v 
dosud  přijatých  řídících  aktech  Junáka. 
Podařilo  se  najít  optimální  řešení,  jak 
zakotvit  v  předpisech  existenci  našeho 
kmene  a  nenarušit  vztah  státu  k dětské 
organizaci.  Po  Stanovách  Junáka  druhý 
nejdůležitější  předpis  Junáka  „Organi-
zační řád a systemizace“ byl v říjnu 2005 
schválen  a  je  v  něm  řada  ustanovení  o 
nás, o našich právech, ale i povinnostech. 
Naše  kluby  jsou  postaveny  na  úroveň 
ostatních oddílů středisek a jejich vedoucí 
jsou  členy  střediskové  rady  s  hlasem 
rozhodujícím.  Zachovali  jsme  si  svoji 
řídící  síť  – na svých sněmech si  volíme 
zpravodaje  s  hlasem  rozhodujícím  do 
ORJ  i  KRJ,  máme  a  volíme  si  svoje 
náčelnictvo kmene dospělých (což dívčí a 
chlapecký kmen nemají), v NJ máme dva 
zástupce s hlasem rozhodujícím. Důležité 
je,  že  v  OŘ  je  odkaz  na  Řád  kmene 
dospělých, který nahradil dřívější Statut – 
změna  byla  provedena  proto,  že  statuty 
mají v Junáku pouze zvláštní jednotky a 
náš kmen je třetím kmenem Junáka a ne 
Zvláštní  jednotkou  Junáka  –  diskuse  na 
toto téma už nadobro skončily.
Řád kmene dospělých byl schválen a platí 
od 1. 1. 2007. Kopíruje prakticky náš do-
savadní  statut,  t.zn.  že  jsou  v něm  za-
kotvena všechna důležitá ustanovení; je v 
něm zachován i dosavadní název pro in-
terní styk – úplný text byl zveřejněn jako 
příloha Kmenových novin.
Stručně  řečeno,  ve  výchovném  hnutí, 
jakým  vždy  Junák  byl,  budou  vždy  na 
prvním  místě  mladé  kmeny,  výchova 
mládeže. Je důležité si uvědomit, že stát a 
společnost toto vyžaduje a za to cca 80% 
rozpočtu Junáka je hrazeno z dotací státu. 
Z  těchto  důvodů  musí  požadavek  státu 
respektovat i legislativa Junáka, zejména 
nejvyšší  předpis,  Stanovy  Junáka,  které 
schvaluje  Ministerstvo  vnitra.  Proto 
podrobnosti  o  právech  a  povinnostech 
našeho kmene jsou uvedeny mimo Statut 

Junáka,  v  dalších  interních  předpisech, 
které stát neschvaluje.
Zřízení  Zvláštní  jednotky  Junáka  – 
Hospodářské správy Kmene dospělých k 
1. 1. 2006 se v praxi osvědčilo a pomáhá 
náčelnictvu  našeho  kmene  organizovat 
akce. Jedná se o právní subjekt, který byl 
zřízen pro plnění organizačně-právních a 
hospodářských  činností  ve  prospěch 
Kmene  dospělých  Junáka.  Přeloženo  do 
češtiny  to  znamená,  že  nyní  máme 
možnost  zajišťovat  naše  akce  sami  a 
nemusíme  již  např.  zajišťovat  eko-
nomickou stránku semináře v Chrašticích 
u  Příbrami  přes  středisko  v  Turnově.  A 
skončily  rovněž  diskuse  o  tom,  že 
Zvláštní  jednotkou  Junáka  by  měl  být 
celý náš kmen nebo jeho náčelnictvo.
Schválením  těchto  předpisů  došlo  k 
zásadnímu a pro nás kladnému vyřešení 
problémů,  které  nás  pronásledovaly  po 
řadu let.
Spolupráce s Roverským odborem Junáka 
v  posledních  letech  nevykazuje  tolik 
aktivity jako dříve, příčinou bude neustálá 
výměna  činovníků.  ROJ nás  zve  na své 
akce  a  my  rádi  přijímáme.  Již  šestiletá 
spolupráce s ROJ přinesla svoje ovoce – 
na  území  Prahy  vznikla  řada  nových 
klubů KD z roverů – snad se přiblížíme 
našemu  cíli,  aby  roveři  neodcházeli  z 
Junáka  a  zůstali  skauty  po  celý  život. 
Velký podíl na úspěšné spolupráci s ROJ 
má  br.  Ing.  Ivo  Fišera  –  Rony,  který 
věnoval spousty času této problematice.
Myslím,  že  pro  každého  z  nás  se  stalo 
samozřejmostí heslo „ Jednou skautem – 
navždy  skautem“.  A  myslím  si,  že  je 
velice  důležité,  aby  po  skončení 
roverského  věku  zůstávali  tito  skauti  a 
skautky  nadále  v  Junáku,  protože  pří-
slušnost ke skautské organizaci provokuje
v každém ty lepší stránky jeho osobnosti! 
Je proto nutné, abychom vytvořili prostor, 
kam může tato mladá generace přejít, až 
se  nabaží  adrenalinových  roverských 
aktivit, místo, kde může najít svoje další 
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uplatnění. Oni svoje místo hledají, ale po 
besedách s nimi jsme překvapivě zjistili, 
že  toho  o  naší  činnosti,  o  možnostech, 
vědí  velice  málo  –  volají  po  větší  in-
formovanosti.  Snažme  se  jim  proto  při 
osobním  styku  nabídnou  prostředí  ro-
zumných,  dospělých  lidí.  Nenuťme  je 
dělat vše tak, jak jsme zvyklí – ať si vy-
tvoří na středisku svůj vlastní klub, ať si 
jej nazvou podle svého, ať si vytváří svůj 
program  –  jediným  kriteriem  musí  být 
soulad  s  posláním a  principy  skautingu. 
Važme si těch mladých a pečujme o ně – 
neumím  si  představit  budoucí  lidskou 
společnost bez skautů, myslím, že nikdo z 
nás takový stav nechce dopustit..
3) ŽIVOTNÍ STYL
My všichni i v dospělém věku zůstáváme 
skauty – to nám nikdo nedokázal vzít ani 
v  době  německé  okupace,  ani  v  době 
komunistických  zákazů!  Myslím,  že  ve 
věku dospělosti a potom i v tom starším 
období dospělosti,  bychom si měli nejen 
pomáhat, ale i si hrát, sami sobě dokázat, 
že spoustu věcí umíme a vydržíme – je v 
tom i  kus  recese,  ale  to  je  právě to,  co 
vytváří  skvělou  atmosféru  mezi  přáteli, 
kamarády, zkrátka skauty.
Je to báječný pocit, když stojíte s x-křížky 
na  hlídce  mezi  stany  a  kolem  vás 
pochrupují  spokojeně  vaši  vrstevníci  – 
když  v  Anglii  na  Světovém  jamboree 
potkáte stovky skautských kmetů z Čech 
a z očí všem září radost, že se splnil jejich 
životní  sen  –  když  ve  Sluneční  zátoce 
potkáváte staré známé. A za to dík všem 
těm, kteří tyto akce organizují, pořádají a 
mají s tím spoustu starostí.

A především dík těm,  kteří  organizovali 
letošní 1. Národní oldskautské jamboree v 
Miletíně – ať již to byli hlavní pořadatelé 
bratři Chládek – Carda a Stránský – Sása, 
vedoucí  servistýmu  br.  Richter  –Joe, 
manažer pátečního večera br. Pokorný – 
Slim  a  sobotního  večera  br.  Janov  – 
Nashville,  organizátor  sobotního  odpo-
ledne br. Skácel – Kobra, Skautská hudba 
z  Hradce  Králové,  kuchyň novopackých 
skautů a další a další,  kteří  připravili  tři 
dny pohody a pravé skautské atmosféry.
Čím    jsme   starší – tím   jsme   závislejší 
na  svém  okolí,  lpíme  více  na  svých 
kamarádech,  na  dobrém  slovu. 
Náčelnictvo pověřilo  sestru  místonáčelní 
Ing.  Kaprálkovou  –  Hanku  zajištěním 
aktivit v této oblasti – od přání k osobním 
výročím  až  po  sítˇ  dobrovolníků  na 
telefonu. Byli jsme překvapeni,  jak naše 
jubilanty potěšilo pár upřímných řádek s 
obrázkem br. Šamana.
Omlouvám  se  všem a  všemu,  na  co  se 
nedostalo  v  mé  zprávě.  Dalo  by  se 
referovat  o  táboře  v Prachovských  ska-
lách, o Wolframu, oslavách výročí skauts-
kých  středisek,  servistýmu  na  Klíči  v 
Plzni  (kde  jsme  dostali  zvláštní  po-
děkování),  o  zástupkyni  L.  Bělovské  ve 
výboru ISGF Subregionu Střední Evropa, 
o výstavách, zájezdech, charitě. Za ta tři 
léta  se  stalo  mnoho  věcí  a  čas  je 
limitován.
Přesto ještě jednu důležitou věc bych vám 
chtěl  říci.  Toto  náčelnictvo,  které  až  na 
malé změny pracovalo po dobu šesti let, 
byla výborná kamarádská skautská parta!
Přeji přátelskou pohodu dalšímu jednání!

V Chlumci n. C. 18. 10. 2007.
Vlad. Köhler – Mika

náčelník kmene dospělých
Junáka

30



Kmenové noviny OS

PROGRAMOVÉ PROHLÁŠENÍ NKD
Noví  kandidáti  Náčelnictva  kmene  dospělých  pokládají  základní  motto  Programového 
prohlášení dosavadního náčelnictva za vyjádření svého vztahu ke skautskému hnutí:

„Skauting  je  jen  jeden“ – proto se chceme nadále, společně s mladou generací skautů 
     a skautek, podílet na  rozvoji naší organizace „Junák – svaz skautů a skautek ČR“.

Stejně  jako  v  minulém  volebním  období,  zůstávají  pro  nás  tři  základní  oblasti  našeho 
působení ve skautském hnutí:

    1.   SLUŽBA celé organizaci Junák:  
a) pomáhat při práci s mládeží:

 * organizačně – činovníci středisek, VOJ, právní a technickou  pomocí,
         * při výchovné činnosti  -  jako lektoři, instruktoři, členové komisí,
         * fyzicky –  při správě budov, opravách majetku, jednorázových akcích;

          b) pomáhat vytvářet veřejné mínění o Junáku a skautském hnutí  prostřednictvím: 
          * celostátního a regionálního  tisku, rozhlasu, televize,
          * skautského tisku, video nahrávek, výstav,vývěsních skříněk

                     * publikací o skautingu, příruček
          * místních veřejných i ryze skautských akcí 
c) věnovat se  skautské historii, zejména zajistit zachování kronik, listin i ostatních 

artefaktů ve střediscích, VOJ a zapojit do této činnosti  naše členy klubů. 
           d) být strážcem a nositelem skautských myšlenek a tradic.     
    

2.  SPOLUPRÁCE  všech tří kmenů Junáka i jednotlivých činovníků ve všech úrovních 
i oblastech.

                         Za důležité považujeme zejména:
              a) udržovat dobré vztahy a vzájemný respekt mezi kmeny i orgány Junáka, 
             b) ve spolupráci s ROJ vytvářet podmínky pro přechod starších roverů a rangers do 

kmene dospělých, zakládat tak nové, mladé kluby dospělých.Vytvářet společné 
projekty činnosti a aktivně je naplňovat.

              c) spolupracovat na legislativě Junáka,
 d) na poli mezinárodních vztahů spolupracovat s ostatními skautskými organizacemi, 

sdruženými v ISGF.

    3.    ŽIVOTNÍ  STYL - chceme se řídit heslem: „Skauting – životní styl dospělých“
           Skautská výchova nemůže končit dosažením věku dospělosti – její vliv musí provázet 

každého  z nás po celý život.  Proto zejména musíme a chceme:
              a) spoluvytvářet podmínky pro skauting všech generací dospělých v rámci Junáka; 

uplatňovat  moderní metody ve vzdělávání i výchově,
 b) spolu s propagací celospolečenských cílů skautingu dospělých  zvýrazňovat na 

veřejnosti i nezastupitelnou úlohu skautské výchovy mládeže,
 c) vydávat  Kmenové noviny v internetové podobě, jako informační a zájmovou službu 

pro dospělé skauty, úzce spolupracovat s redakcí „Skautského světa“ a jejím 
prostřednictvím informovat celou skautskou obec o dění ve kmeni dospělých,

d) rozvíjet skautské ideje při mezinárodních stycích dospělých.

V Hostinném 9. 10. 2010.  
                                    

Sestra a bratři: Hana Kaprálková, Jan Adamec, Slavomil Janov,
     Marek Matýsek, Pavel Pokorný, Vladimír Stránský
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Abychom  usnadnili  alespoň  částečnou  orientaci  
zájemcům,  neznajícím  češtinu,  o  toto  periodikum 
českých  skautů  kmene  dospělých,  vytvořili  jsme  
základní  přehled  o  jednotlivých  pravidelných  
rubrikách v anglickém jazyce.
                                                                     Redakce

In  order  to  make  orientation  in  this  Czech  NSGF 
bulletin a little bit easier for those without knowledge  
of  the  Czech  language,  we  established  a  basic  
overview  on  selected  regular  columns  in  English. 
                                                                        Editors

From articles contained in this Volume of KN:

K M E N O V É  Z P R Á V Y
(THE CZECH NSGF NEWS)

Nejdůležitější  informace  jako  jsou  rozhodnutí 
Náčelnictva  Kmene  dospělých.  Zprávy  krajských 
zpravodajů KD.

The  most  important  pieces  of  information  like 
decisions of the Czech NSGF Council or News from 
District Councils.

Ze skautského světa
(From the Scout World)

• Zpráva o jednání evropského regionu ISGF 
na Kypru.
Report on the Europe Region ISGF 
Conference held in Cyprus.

Z KLUBŮ  
(Club News)

Různé informace z klubů KD o činnosti a  
událostech ...
Diverse information from the Czech NSGF clubs on  
their activities and occurrences …

Pro zamyšlení 
(REFLECTIONS)

Práce členů Kmene dospělých, autorské články,  
úvahy, názory, skautská filozofie …

Works by Czech NSGF members, original articles,  
essays, viewpoints, scout philosophy …

Různé   
(Miscellaneous)

Pozvání,  poznámky,  vzpomínky  na  významné  
osobnosti, jubilea, pozoruhodnosti, plán aktivit, atd.

Invitations,  notes,  remembrance  of  important  
personalities,  jubilees,  attractions,  schedule  of  
activities, etc. 

Náčelnická pošta
(The Czech NSGF President’s File)

Motivující  návrhy,  poděkování,  oznámení,  výzvy,  
dotazy  a/nebo stížnosti  členů Kmene OS a/nebo v  
hnutí, mezinárodní skautské aktivity … 

Inspiring  ideas,  thanksgivings,  notices,  calls,  
questions and/or complains from the NSGF members  
and/or from the movement, international meetings ...

PŘÍLOHY   
( Inset Documents)

Upozornění  na  významná  setkání  v  Kmeni  OS  
a/nebo v hnutí, mezinárodní skautské aktivity … 

Indications  on  important  occurrences  within  the  
Czech  NSGF  and/or  in  the  Scout  Movement,  
international Scout/Guide activities …

___________________________________________________________________________________________

Forma i způsob publikování Kmenových novin se
počínaje  prvním  čtvrtletím  příštího  roku  2011 
bude měnit.

The design of “Kmenové noviny” as well as its 
publication system will be changed starting with 
the first quarter of the year 2011.

KMENOVÉ  NOVINY  KD    Intermittent Bulletin for the Czech NSGF. Contributions to be send 
to the address:
Ústredi Junaka - KMENOVÉ NOVINY, Senovazne nam. 24, CZ-116 47 Praha 1
Pattern: Vladimir Sykora. Print and distribution: Junak NSGF Council, Senovazne nam. 24, CZ-116 47 
Praha 1.

Unsalable, predestined only for use in the Czech NSGF Clubs.

KMENOVÉ  NOVINY  KD    Občasník kmene dospělých.  Příspěvky zasílejte na adresu:
Ústředí Junáka - KMENOVÉ NOVINY, Senovážné nám. 24, 116 47 Praha 1
Technická úprava: Vladimír Sýkora. Tisk a distribuci zajišťuje Náčelnictvo Kmene dospělých Junáka, 
Senovážné nám. 24, 116 47 Praha 1.

Neprodejné, určeno pouze pro potřebu klubů OS.

32


	                    poslední „papírové“ vydání
	www.skaut.cz/kmendospelych     
	                   
	        
	        A K Á C I E
	Předpisy kmene dospělých Junáka
	V Z O R Příloha: Dok.1
	Určeno: NKD 11.1.20104 

	Výstižný název návrhu
	        Předpisy kmene dospělých Junáka
	K R O J O V Ý P Ř E D P I S
	PROGRAMOVÉ PROHLÁŠENÍ NKD
	„Skauting  je  jen  jeden“ – proto se chceme nadále, společně s mladou generací skautů      a skautek, podílet na  rozvoji naší organizace „Junák – svaz skautů a skautek ČR“.
	z klubů 
	(Club News)

